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NAGRADA 
A V N O J 
IVANU Ob prazniku republike so svečano izročili svojemu na-

menu nove proizvodne prostore TOZD »Tovarna gumi-
rane žime« v Slovenj Gradcu • Uspešnost sodelovanja 
Tovarne usn ja Slovenj Gradec z zahodnonemško tvrdko 
NAUE, enim največj ih evropskih proizvajalcev gumi-
rane žime in avtomobilskih sedežev 

Generalni direktor ZP Gore-
nje Ivan Atelšek je med le-
tošnjimi dobitniki nagrade 
AVNOJ. To nagrado podelju-
jejo za ustvarjalnost in delo 
splošnega pomena za razvoj 
Socialistične federativne repu-
blike Jugoslavije. 

Ivan Atelšek je s svoj im 
predanim in zavestnim delom 
na vseh družbenih področjih 
dosegel pomembne uspehe. 
Predvsem pa je njegova za-
sluga, da je skupaj z delavci 
Gorenja oblikoval kolektiv, ki 
dosega zavidljive rezultate. V 
dvajsetih letih obstoja se je 
Gorenje pod vodstvom Ivana 
Atelška razvilo v kolektiv, ki 
zdaj zaposluje 10.000 delav-
cev. Poslovne in organizacij-
ske sposobnosti generalnega 
direktorja Ivana Atelška so 
pripomogle, da so se v okviru 
programa Gorenja združili 
mnogi proizvajalci širom Ju-
goslavije in večina teh dose-
ga isto ekspanzijo ter dosež-
ke kot velenjsko Gorenje. 

Letošnjega dobitnika nagra-
de AVNOJ odlikuje jasna in 
odločna opredelitev za samo-
upravne socialistične družbene 
odnose, v katerih vidi eko-
nomski in družbeni napredek, 
tako lastnega kolektiva, ka-
kor tudi širše družbene skup-
nosti. Skupaj z delavci Gore-
nja se je nagrajenec boril za 
doseganje takšnih rezultatov 

dela, da se je Gorenje razvi-
lo v največje jugoslovansko 
podjetje »bele tehnike« — naj-
večjega proizvajalca gospo-
dinjskih strojev. 

V pogovoru z našim glavnim 
in odgovornim urednikom je 
generalni direktor Ivan Atel-
šek, dobitnik nagrade AVNOJ, 
povedal, da je nagrada novo 
in dodatno priznanje kolekti-
vu za 20-1 etni razvoj. »Dosež-
ki ne zavisijo samo od enega 
človeka, ampak so rezultat de-
la in prizadevanj vseh zapo-
slenih,« je dejal Atelšek. »Na-
grada je za gospodarstvo do-
deljena prvič v Sloveniji , zato 
je še tembolj pomembna za 
velenjsko občino. Menim, da 
smo v Gorenju vseskozi dobro 
investirali denar v gospodar-
ski razvoj, izobraževanje ka-
drov in družbeni standard. 
Zdaj bi morali znova več go-
voriti kako in kaj bomo jutri 
storili, da dosežki ne bodo za-
mrli. Jasno je potrebno še na-
prej postaviti cilje za napre-
dek Gorenja, občine Velenje 
in širše družbene skupnosti . V 
zdajšnji situaciji je skrb za 
delovnega človeka tem večja. 
Več in boljše moramo delati, 
če hočemo izboljšati in obdr-
žati sedanji standard.« 

Ivan Atelšek je povedal, da 
so številne čestitke, ki j ih do-
biva te dni, izrazi cenjenja in 
spoštovanja rezultatov in na-
predka, ki so jih dosegli v Go-
renju. Visoko nagrado je po 
besedah nagrajenca Ivana A-
telška zaslužilo vseh 10 tisoč 
delavcev ZP Gorenje. 

»Naš odgovor in zahvala za 
priznanje je: še hitreje naprej 
z združenimi močmi. Vsi, na 
vseh delovnih mestih, bomo 
delali in se trudili, da bomo 
č imveč prispevali za našo 
skupno stvar ter za napredek 
Socialistične federativne repu-
blike Jugoslavije . Zavedamo 
se, da je napredek odvisen od 
posameznika, kajti 10 tisoč se 
začne pri ena,« je zaključil le-
tošnji nagrajenec AVNOJ, ge-
neralni direktor Ivan Atelšek. 

Števi lnim čestjitkam iz do-
movine in tujine se pridružu-
je tudi naše uredništvo. Na 
nagrado AVNOJ, ki je dode-
ljena Ivanu Atelšku, smo vsi 
ponosni! 

Tudi v Tovarni usnja v 
Slovenj Gradcu so 30. ob-
letnico II. zasedanja 
AVNOJ proslavili z zboro-
vanjem delovne skupnosti 
in s pomembno delovno 
zmago. Slovenjgraškim us-
n j a r j e m se je v novih pro-
storih TOZD Tovarna gu-
mirane žime pridružilo tu-
di več gostov — predstav-
niki občinske skupščine in 
občinskih vodstev družbe-
nopolitičnih organizacij ter 
predstavniki zahodnonem-
ške tvrdke NAUE. 

Slavnostno zborovanje 
delovnega kolektiva Tovar-
ne usn ja Slovenj Gradec je 
začel glavni direktor Oto 
Sekavčnik, zatem pa je 
spregovoril o dosežkih to-
varne, posebej še temel jne 
organizacije združenega de-
la Tovarne gumirane žime 
in načrt ih za nadal jn j i raz-
voj predsednik delavskega 
sveta inž. Jože Grah. Med 

Občinski zbor in zbor de-
lovnih skupnosti sta na se-
ji, ki je bila pred dnevi, o-
bravnavala in zatem soglas-
no sprejela predlog družbe-
nega načrta občine za pri-
hodnje leto ter predlog 
družbenega dogovora o za-
gotovitvi sredstev za fi-
nanc i ran je samoupravnih 
interesnih in družbenopoli-
tičnih skupnosti. 

V nada l jevanju seje so 
odborniki velenjske občine 
sprejeli še odlok o zaklo-
niščih na območju občine, 
ter dali soglasje k sklepu o 
spremembi meril za soude-
ležbo temel jne izobraževal-
ne skupnosti Velenje pri 
stroških dnevnega vars tva 
otrok. P rav tako so skleni-
li, da bodo iz sredstev re-
zervnega sklada proračuna 
občine Velenje nakazali 
190.000 dinar jev dvanajs t im 

drugim je opozoril, da v 
Tovarni usn ja Slovenj Gra-
dec v zadnjem času hi t ro 
povečujejo obseg in vred-
nost proizvodnje. Lani, na 
primer, je dosegla tovarna 
neka j nad 100 milijonov 
dinar jev realizacije, tolikš-
no vrednost proizvodnje pa 
so letos dosegli že v 10 me-
secih. P lan za leto 1973 
predvideva ostvaritev 120 
milijonov din celotnega do-
hodka, kar pa bodo zagoto-
vo presegli, občutno pa bo-
do presegli načrtovano 
vrednost izvoza, sa j bodo 
prodali na t u j e za okrog 50 
milijonov d inar jev izdel-
kov. 

Ko je inž. Jože Grah go-
voril o razvoju proizvodnje 
gumirane žime v okviru 
slovenjgraške Tovarne us-
nja , je še posebej poudaril 
uspešnost sodelovanja z za-
hodnonemško tvrdko 
NAUE, enim največj ih ev-

ropskih proizvajalcev gu-
mirane žime in avtomobil-
skih sedežev. 

Tvrdka NAUE je sodelo-
vala pri povečanju proiz-
vodnih zmogljivosti, naku-
pu nove opreme ter uva ja -
n ju najsodobnejše tehnolo-
gije v TOZD Tovarna gu-
mirane žime. Zdaj bodo 
lahko v Slovenj Gradcu iz-
delali na leto 3.500 ton gu-
mirane žime, kar predstav-
l ja 60 % povečanje, do le-
ta 1975 pa bodo proizvodne 
zmogljivosti povečali na 
na 6.000 ton letno. Zdajš-
n ja investicija je veljala 25 
milijonov dinar jev, omogo-
čila pa bo odpr t je 112 no-
vih delovnih mest. 

Slovenjgraška Tovarna 
usnja oziroma n jena TOZD 
Tovarna gumirane žime že 
dal j časa pošilja sedežne 
vložke i tal i janski tovarni 
FIAT. Zdaj pa bodo razši-
rili prodajo s pošiljkami to-
varnam VW, Mercedes — 
Benz in AUDI — NSU tu-
di na tržišče Zvezne repu-
blike Nemčije. Slovenjgraj -
čani bodo v prihodnje, v 
sodelovanju s tvrdko 
NAUE, razvijali tudi mode-
l i ran je drugih poliuretan-
skih pen, nadal jn j i razvoj 
TOZD Tovarna gumirane 

žime pa bo nedvomno od-
visen predvsem še od obo-
jestranskih vlaganj. Za-
hodnonemški par tner je 
pripravl jen podaljšati ve-
l javnost kooperacijske po-
godbe tudi zato, da bi sku-
pa j s Slovenjgrajčani zasle-
doval vse najnovejše do-
sežke v avtomobilski indu-
stri j i pri notranji opremi 
avtomobilov. 

Na slavnostnem zborova-
n ju so 27 članom delovnega 
kolektiva Tovarne usnja 
Slovenj Gradec podelili de-
lovna odlikovanja, s kate-
rimi jih je odlikoval pred-
sednik Tito, 8 zaposlenih 
pa je prejelo posebna pri-
znanja delovne organizacije 
za dolgoletno delo. TOZD 
Tovarna gumirane žime pa 
je prejela posebno prizna-
n je Občinske konference 
Slovenj Gradec. Spominsko 
darilo in prve sedežne vlož-
ke iz nove tovarne pa so 
izročili predstavniku tvrd-
ke NAUE. 

Slovenjgraški oktet in na-
rodnozabavni ansambel 
Št i r je kovači pa so poskr-
beli za vedro razpoloženje 
številnih udeležencev praz-
novanja v novih proizvod-
nih prostorih slovenjgraške 
Tovarne usnja. 

datek, da je imelo 682 u-
čencev osnovne šole »Ne-
znani talci« v Dravogradu 
pouk telesne vzgoje v oz-
kem in temačnem šolskem 
hodniku. V kra ju pa tudi 
ni bilo prostora za telesno 
vzgojo in rekreacijsko de-
javnost vseh drugih obča-
nov. Torej je telovadnica 
resnično velika pridobitev 
prav za vse Dravograjča-
ne in prebivalce sosednjih 
krajev. 

Postavitev telovadnice je 
veljala 2,030.000 din, za do-
zdaj dobavljeno opremo in 
orodje pa so plačali 195.000 
din. Skupaj bo vel jala te-
lovadnica z opremo vred o-
krog 2,300.000 din; polovi-
co denar ja so prispevale 
organizacije združenega de-
la, polovico pa občani s 
kra jevnim samoprispev-
kom. 

ODBORNIKI SO Z E 
S P R E J E L I 
DRUŽBENI NAČRT 

kra jevnim skupnostim za 
odpravo poplav. Kra j evna 
skupnost Podkra j -Kavče bo 
dobila 60.000 dinarjev, Šen-
ti l j za k r a j Laze 5.000, To-
polšica 10.000, Salek za 
k r a j Bevče 5.000, Lokovica 
10.000, Ravne 20.000, Druž-
mi r j e za Gaberke 20.000, 
Skale za Hrastovec 20.000, 
Plešivec 10.000, Paka 10.000 
in Flor jan-Skorno 10.000 
dinarjev. 

Odborniki občinske skup-
ščine, predvsem kmet j e pa 
so tudi izrekli »nezaupni-
co« novi odredbi, po kateri 
lahko točijo na črpalkah 
bencin in drugo pogonsko 
gorivo le v rezervoarje mo-
tornih vozil. Poudaril i so, 
da je takšen odlok popol-
noma neživljenjski, sa j si 
ne znajo predstavljati , ka-
ko bodo hodili s kosilnica-
mi, motornimi žagami itd. 
na črpalke. 

PRVA 
T E L O V A D N I C A 
Odločitev občanov Dra-

vograda, Podklanca, Viča, 
Goričkega vrha, Ojstrice, 
Kozjega vrha, Sv. Duha, de-
la Vrat, Bošt jana in dela 
Otiškega vrha pred poldru-
gim letom za uvedbo kra-
jevnega samoprispevka, tu-
di za sof inanciranje grad-
n j e prve telovadnice v ob-
čini, je pospešila postavi-
tev tega prepotrebnega te-
lesnovzgojnega objekta. 2e 
pred tem so namreč orga-
nizacije združenega dela 
začele združeva|ti sredstva 
tudi za gradnjo telovadni-
ce, vendar zaradi nenehnih 
podražitev in večletnega 
zbiranja samo ta sredstva 
ne bi več zadoščala za in-
vesticijo. 

Da je bila telovadnica, o-
tvoritev katere so posvetili 
30. obletnici zasedanja 
AVNOJ, res potrebna, na j -
bolj zgovorno dokazuje po-



Družbeni plan občine Velenje 

POVZETKI IZ DRUŽBENEGA PLANA OBČINE VELENJE 
ZA LETO 1974 

Odborniki obeh zborov skupščine občine Velenje so na nedavni seji že sprejeli druž-
beni načrt za pr ihodnje leto. V n jem je predviden gospodarski in družbeni razvoj 
velenjske občine. Zaradi pomembnosti smo za naše bralce pripravili povzetke iz tega 
družbenega plana. 

Naloge in cilji 
ekonomske 
politike 
ter ocena možnih 
gospodarskih 
gibanj 

Ocena možnih gospodar-
skih gibanj v občini Ve-
lenje v letu 1974 je pri-
pravljena v času, ko še niso 
izdelani končni okviri zvez-
ne in republiške ekonomske 
politike za pr ihodnje leto. 

Pričakovati smemo, da bo 
ekonomska politika v letu 
1974 usmerjena predvsem v 
uresničevanje tistih nalog 
in ciljev, ki so že bili spre-
jeti v projekciji ekonom-
ske politike za leto 1973, ki 
pa se niso ali pa so se zelo 
počasi in le delno uresni-
čevali. 

V letošnjem letu beleži-
mo pozitivne dosežke pri 
plačilni bilanci, dosegli smo 
večjo skladnost med ponud-
bo in povpraševanjem na 
domačem trgu, izboljšalo se 
je s tanje likvidnosti. 

Pri vsem tem so še vedno 
ostali na negativni strani 
te bilance — inflacija, stag-
nacija oziroma padec real-
nih osebnih dohodkov za-
poslenih in zmanjševanje 
učinkovitosti gospodarjenja. 

Te negativne postavke 
opozarjajo, da dejansko še 
vedno močno zaostajamo v 
reševanju na jpomembnej -
ših sistemskih vprašanj , to 
je na področju razšir jene 
reprodukcije, cen in plani-
ranja. 

Osnovni poudarek eko-
nomske politike v letu 1974 
bo na odločnem zat i ranju 
težnje, da se na produkcij-
ske stroške še napre j pre-
val juje jo najrazl ičnejše 
družbene daja tve in da se 
v zvezi s tem po najrazlič-
nejših poteh povečujejo za-
konske in pogodbene ob-
veznosti. Glede na to, da se 
v zveznem merilu že dve 
leti giblje gospodarska ak-
tivnost na znatno nižji rav-
ni, kot je bilo predvideno 
s srednjeročnim planom, bo 
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težišče ekonomske politike 
usmerjeno predvsem na 
pospešitev dinamike gospo-
darske rasti ter produktiv-
nosti dela. Sicer pa n a j bi 
bili osnovni cilji in naloge 
ekonomske politike v letu 
1974 — nada l jn j i razvoj sa-
moupravnih socialističnih 
družbenih odnosov na te-
melju nove ustave, stabili-
zacija trga in cen, raist živ-
l jenjskega s tandarda de-
lovnih l judi in hitrejši raz-
voj nezadostno razvitih re-
publik in pokraj ine Koso-
vo. 

Pričakujemo, da bodo or-
ganizacije združenega dela 
gospodarstva povečale ce-
lotni dohodek za nada l jn j ih 
30 odstotkov in dosegle 
okoli 546.000 din celotnega 
dohodka, družbeni proiz-
vod (dohodek in amortiza-
cija) pa n a j bi naraščal z 
nekoliko višjo stopnjo (za 
31,7 odstotka), da bi se iz-
boljšala ekonomičnost po-
slovanja. 

ZAPOSLENOST 

Predvideni povečani ob-
seg proizvodnje in storitev, 
narekuje nada l jn je poveča-
n je zaposlenosti v družbe-
nem sektorju. Ta n a j bi se 
povečala za 6,8 odstotka v 
primerjavi z letom 1973 (za 
7,4 odstotka v gospodarstvu 
in za 4,0 odstotka v nego-
spodarskih dejavnostih). 

V prikazani dinamiki za-
poslovanja je v letu 1973 
zaslediti rahlo popuščanje, 
kar se bo verjetno nadal je-
valo tudi v letu 1974. Kl jub 
temu pa je predvidena 
stopnja porasta zaposlenosti 
še vedno mnogo višja od 
naravnega prirastka aktiv-
nega prebivalstva; to pome-
ni, da bomo morali znatni 
del predvidenih novih de-
lovnih mest pokriti z delav-
ci izven občine. 

V letu 1974 bomo v druž-
benem sektorju na novo za-
poslili preko 1.000 delavcev, 
tako, da bo v občini po oce-
ni zaposlenih 16.653 delav-
cev (14.053 delavcev v go-
spodarstvu in 2.600 delav-
cev v negospodarskih de-
javnostih). 

Organizacije združenega 
dela v gospodarstvu sicer 
povečujejo produktivnost, 
vendar ima pri povečeva-

n j u proizvodnje še vedno 
velik delež zaposlovanje 
novih delavcev. Ekstenziv-
na raSt zaposlenosti pa po-
meni prekomerno zaposlo-
van je nekvalificiranih de-
lavcev, kar se negativno 
odraža tako pri razvoju 
produktivnosti kot v iz-
obrazbeni s t rukturi zapo-
slenih. Razlog za takšno 
s tanje je iskati predvsem v 
pomanjkan ju ustrezne poli-
tike zaposlovanja in v ne-
ustrezni tehnični in tehno-
loški opremljenosti delov-
nih mest pri velikem števi-
lu organizacij združenega 
dela. 

• OSEBNI PREJEMKI 

Predvideno je, da bodo 
osebni dohodki zaposlenih 
naraščali približno z enako 
dinamiko kot v preteklih 
letih; sklad neto osebnih 
dohodkov zaposlenih v 
družbene msektor ju se bo v 
pr imer javi z letom 1973 po-
večal za nada l jn j ih 30,8 % 
in bo dosegel okoli pet sto 
devetdeset milijonov dinar-
jev. Ob upoštevanju načela 
skladne rasti osebnih do-
hodkov in produktivnosti 
dela, bi se smeli nominalni 
osebni dohodki na zaposle-
nega povečati za 22—23 od-
stotkov. 

Ob nada l jn j ih naporih 
delovnih kolektivov za bolj-
še izkoriščanje proizvodnih 
kapacitet, ob racionalnej-
šem zaposlovanju ter ob 
ustreznem vgra jevanju ele-
mentov produktivnosti, 
učinkovitosti in kreativno-
sti v delitev dohodka in 
osebnih dohodkov pa obsto-
ja jo možnosti tudi za večji 
porast produktivnosti, kot 
osnove za višje osebne do-
hodke. 

Realna rast osebnih do-
hodkov bo odvisna od giba-
n ja cen življenjskih potreb-
ščin. Ocenjuje se, da bo ra-
ven življenjskih stroškov v 
letu 1974 porasla za nadal j -
nj ih 15 odstotkov. 

Nominalni osebni doho-
dek na zaposlenega v druž-
benem sektorju bo v letu 
1974 v povprečju dosegel 
okoli 3.000 din in se bo po-
večal za 22 odstotkov v pri-
mer javi z letom 1973. Zara-
di zaosta janja osebnih do-
hodkov v preteklih letih, 

bo realni osebni dohodek v" 
letu 1974 le za 6 odstotkov 
višji kot je bil realni oseb-
ni dohodek na zaposlenega 
v letu 1970. 

• DELITEV DOHODKA 
V KORIST GOSPODARST-
VA 

Pričakujemo, da bomo v 
letu 1974 in v naslednjih 
letih le dosegli ugodnejšo 
delitev dohodka v korist 
gospodarstva. Predvsem pa 
je t reba doseči, da bo go-
spodarstvo samo odločalo o 
svojem dohodku, ne da bi 
ga drugi »razbremenjevali«. 
Ob odločni usmeritvi celot-
ne družbe k izboljšanju re-
produkcijske sposobnosti 
gospodarstva smemo priča-
kovati, da bodo dohodek in 
sredstva za sklade organi-
zacij združenega dela na-
raščali h i t re je kot družbe-
ne dajatve. Ocenjujemo, da 
bo v letu 1974 dohodek po-
rastel za 35 odstotkov, sred-
stva za sklade pa za okoli 
43 odstotkov. 

Povsem razumljivo je, da 
položaj gospodarstva v de-
litvi družbenega proizvoda 
in na področju razšir jene 
reprodukcije ne bo odvisen 
samo od obsega družbenih 
dajatev, temveč predvsem 
od kvalitetnih sprememb 
znot ra j samega gospodar-
stva. V tem okviru bo zlasti 
pomembno uresničevanje 
ekspanzivnih poslovnih 
konceptov, zasnovanih na 
možnostih domačega in zu-
nanjega tržišča, sodobni or-
ganizaciji dela ter smotrni 
politiki delitve dohodka v 
organizacijah združenega 
dela, ki nenehno upošteva 
razvojne potrebe in spod-
bu ja interes in iniciativo 
delovnih l judi za izboljša-
n je rezultatov dela in go-
spodar jenja in materialne 
osnove za nada l jn j e delo. 

VEČJI IZVOZ 

Povečevanje izvoza in-
dustri jskih izdelkov mora 
ostati ena izmed prioritet-
nih nalog organizacij zdru-
ženega dela, kar je nujno 
potrebno že. zaradi normal-
nega oskrbovanja industr i -
je z reprodukcijskim mate-
rialom in opremo in zaradi 
oskrbe trga z deficitarnimi 
industri jskimi in kmeti jski-
mi proizvodi. 

Vendar v naših zunanje-
trgovinskih odnosih ne bi 
smeli več nadal jevat i s sta-
ro prakso izvažanja za vsa-
ko ceno ali izvažanja le tre-
nutnih presežkov. Izvažali 
na j bi predvsem tiste pro-
izvode, pri katerih so naša 
podje t ja sorazmerno kon-
kurenčnejša na tu jem trgu 
in k je r lahko dosegamo f i -
nančno boljše rezultate. 
Predvidevanja organizacij 
združenega dela gospodar-
stva kažejo, da bomo pri 
izvozu industri jskega bla-
ga v letu 1974 dosegli vred-
nost 49,380.000 ameriških 
dolarjev, na osnovi česar bi 
se doseženi izvoz iz leta 
1973 povečal za 70 odstot-
kov. Izvoz industri jskega 
blaga velenjskega gospo-
darstva je v veliki meri 
usmerjen na konvertibilna 
tržišča, kamor gre 84 od-
stotkov vsega izvoza. Na j -
močnejši izvoznik v občini 
je TGO Gorenje, ki je v 
skupnem izvozu udeležena 
kar s 85 odstotki. 

Razmer ja med izvozom 
industri jskega blaga in uvo-
zom reprodukcijskega ma-
teriala se v občini iz leta 
v leto izboljšuje v korist iz-
voza. Z uresničevanjem 
predvidenih izvoznih rezul-
tatov v letu 1974 bomo pre-
segli obseg uvoza za okoli 
3,630.000 USA dolarjev. 

• INVESTICIJSKE NA-
LOŽBE V GOSPODAR-
STVU 

Rezultati izboljšanja lik-
vidnosti in še zlasti pred-
pisov o zagotovitvi lastnih 
t ra jn ih obratnih sredstev se 
negativno odražajo pri in-
vesticijskih naložbah v os-
novna sredstva v letih 1973 
in 1974. Organizacije zdru-
ženega dela gospodarstva 
predvidevajo, da bodo v le-
tu 1974 povečale investicij-
ske naložbe v osnovna sred-
stva za 9 odstotkov v pri-
merjavi z letom 1974, kar 
pomeni, da bo realni obseg 
investicij znatno izpod rav-
ni leta 1973. 

Predvideno je, da bodo 
organizacije združenega de-
la v letu 1974 vložile v po-
večanje osnovnih sredstev 
337,504.000 din (v letu 1973 
so znašale investicije v os-
novna sredstva 309,534.000 
din); s predvidenim obse-
gom novih v laganj se bo 
udeležba investicij v osnov-
na sredstva v družbenem 
proizvodu zmanjšala od 
25,9 odstotka v letu 1973 na 
21,4 odstotka v letu 1974. 
Povečani obseg poslovanja 
oziroma gospodarske aktiv-
nosti t e r ja tudi večje na-
ložbe v obratna sredstva. 
Predvideno je, da bodo na-
ložbe v obratna sredstva 
porasle za nadal jn j ih 
364,836.000 din, kar pomeni 
v pr imerjavi z letom 1973 
17,6 odstotno povečanje. V 
skupnih predvidenih sred-
stvih za razšir jeno repro-
dukcijo v višini 647,038.000 
din bodo organizacije zdru-
ženega dela sodelovale z 
lastnimi sredstvi približno 
s 50 odstotki. Sedanje sta-
n j e in predviden hi ter go-
spodarski in družbeni raz-
voj v prihodnjem obdobju 
narekuje ta izgradnjo raz-
stavnega prostora, ki n a j bi 
služil predvsem za razsta-
ve in sejme pa tudi za 
športne prireditve. Za grad-
njo razstavnega prostora bi 
moralo zbrati potrebna 
sredstva gospodarstvo. Ker 
je obseg investicijskih vla-
vlaganj v neposredni od-
visnosti od s topnje akumu-
lacije (le-ta pa zaznamuje 
v zadnj ih letih t rend pa-
danja), v kateri se odraža 
gospodarskih fektorjev, je 
taka ali drugačna politika 
potrebno čimprej uveljaviti 
koncept novega sistema 
razšir jene reprodukcije, ki 
bo predstavljal realizacijo 
jasno zasnovanih in spreje-
tih načel nove ustave. Usta-
va jamči 3elavcem v zdru-
ženem delu neodtulj ivo 
pravico, da v temeljni or-
ganizaciji odločajo o do-
hodku, ki ga us tvar ja jo . To 
pa pomeni tudi njihovo 
pravico, da odločajo, v ko-
likšnem obsegu bodo sred-
stva, razporejena za razši-
ritev materialne osnove 
svojega dela, usmerjal i k 
razvoju temel jne organiza-
cije ter v kakšnem obsegu 
jih bodo združevali s sred-
stvi drugih delovnih orga-
nizacij. Tak način razpola-
gan ja s sredstvi temeljnih 
organizacij združenega de-
la zahteva dosledno razvi-
j an j e sistema samouprav-
nega in družbenega dogo-
var jan ja . 

Predvideni razvoj 
posameznih 
dejavnosti 

• K M E T I J S T V O 

Tako kot v srednjeročnem 
programu občine Velenje za 
obdobje 1971—1975 in v planu 

za preteklo leto temelj i tudi 
akcijski program kmetijstva v 
letu 1974 še na večji razširitvi 
kooperacijske proizvodnje, zla-
sti na področju živinoreje ter 
na pospeševanju preusmeritve 
posameznih kmetij v blagovne 
proizvajalke tržnih viškov. I-
stočasno lahko razmišljamo 
tudi o razvoju kmečkega tu-
rizma, ki bi ob določenih po-
gojih vsekakor lahko zaživel. 

V družbenem sektorju se ne 
predvideva širjenje proizvod-
nje, nasprotno, proizvodnja se 
bo celo zmanjšala, saj smo 
priča iz leta v leto krčenju 
najbolj primernih kmetijskih 
zemljišč na račun vedno več-
je eksploatacije premoga in 
naraščajoče gradnje stano-
vanjskih in drugih objektov. 
Zmanjševanje in drobljenje 
obstoječih površin pa bo ime-
lo za posledico občutno podra-
žitev proizvodnje, ki bi jo bi-
lo mogoče zadržati le z načrt-
nim izrabljanjem obstoječih 
površin in uvedbo boljše me-
hanizacije. Investicije v druž-
beni ' sektor kmetijstva bodo v 
letu 1974 vložene v glavnem 
v obnovo nasadov in objek-
tov ter v izboljšanje obstoječe 
mehanizacije. Teh sredstev bo 
na voljo le v višini 103.000 din. 

V letu 1974 se predvideva za 
preusmeritev novih 16 kmetij , 
od katerih se jih bo 5 pre-
usmerilo v kombinirano kme-
tijstvo — proizvodnja mesa in 
mleka, ostalih 11 kmetij pa se 
bo preusmerilo v prirejo me-
sa govejih pitancev. S tako 
preusmeritvijo bi se povečala 
proizvodnja mleka na petih 
kmetijah za 5,2 krat in prireja 
mesa na vseh 16 kmeti jah za 
3,3 krat. Za planirano pre-
usmeritev 16 kmet i j bo potreb-
no zagotoviti 1,794.000 din iz 
drugih virov, ker sedanji zna-
ni viri ne zadoščajo za izva-
janje zastavljenih nalog. Upo-
števati je treba, da so inve-
sticije zaradi podražitve grad-
benih materialov in kmetij-
ske opreme ter mehanizacije 
zelo drage. 

Da bomo lažje uresničevali 
zastavljene cilje, je vsekakor 
zelo važno tudi izobraževanje 
na področju sodobnih agroteh-
ničnih izsledkov. Zato bo v 
zimski sezoni 1973/74 organizi-
ranih več seminarjev za kme-
tovalce. Da pa bi se povečal 
interes za izobraževanje mla-
dih ljudi na nižjih kmetijskih 
šolah, je bilo razpisanih 10 šti-
pendij. 

V krajih, kjer so dani pogo-
ji, bi morali počasi začeti raz-
vijati kmečki turizem. Kraji, 
kot so Bele vode, Zavodnje, 
Pleš ivec in Cirkovce, so zaradi 
naravnih lepot in pogojev prav 
idealni za uveljavljanje kmeč-
kega turizma. Poleg naravnih 
pogojev pa so potrebni še dru-
gi, kot npr. dobro urejena 
kmetija in okolje, dobra o -
premljenost z mehanizacijo 
zaradi učinkovitejše proizvod-
nje in delne razbremenitve 
kmečkega prebivalstva, da se 
bodo lahko ukvarjali tudi s tu-
rizmom. Treba pa bi bilo spre-
jeti ugodne kreditne pogoje in 
sprejeti ustrezno davčno poli-
tiko. 

• G O S T I N S T V O 
I N T U R I Z E M 

Gostinstvo je gospodarska 
dejavnost v naši občini, kjer 
ne beležimo nikakršnih premi-
kov. Kljub temu da smo v 
srednjeročnem programu ob-
čine za obdobje 1971—1975 ugo-
tovili potrebe in določili, kako 
se morajo povečevati zmoglji-
vosti, lahko po dveh letih u-
gotovimo absolutno stagnacijo 
v razvoju gostinstva. Treba 
je reči, da obsegajo vsakolet-
ni plani gostinskih delovnih 
organizacij le adaptacije ob-
stoječih objektov in redno 
vzdrževanje prostorov. Edina 
OZD, ki ima postavljen plan 
za daljše obdobje, je gostin-
sko podjetje Paka. Srednje-
ročni plan občine Velenje za 
obdobje 1971—1975 predvideva 
letno povečanje zmogljivosti 
za okoli 380 sedežev in 72 le-
žišč. To pomeni, da smo že v 
četrtem letu sprejetega pro-
grama, ko se zmogljivosti 
sploh niso povečale niti za e-
no ležišče ali sedež. Program 
gostinskih organizacij združe-
nega dela za prihodnje leto se 
omejuje v glavnem le na vzdr-
ževanje in adaptacijo obstoje-
čih gostinskih objektov. OZD 
Paka bo v letu 1974 dokončno 
obnovila bife na Cankarjevi 
cesti v Velenju in ga preure-
dila v »Pivnico« z 78 sedeži. 
Za omenjeno adaptacijo name-
rava OZD najeti kredit v vi-
šini 1,500.000 din. OZD »Kaju-
hov dom« bo v prihodnjem le-
tu adaptirala gostišče v Smart-
nem ob Paki, uredila vrt pri 
gostišču Kajuhov dom v Šo-
štanju in obnovila gostišče Po-
šta v Šoštanju. OZD bo za ta 
dela potrebovala skupno 370.000 
dinarjev, odtega pa bo najela 
kreditov v višini 200.000 dinar-
jev. OZD rfPod gradom« se je 
v svojem planu za prihodnje 
leto omejila le na redno vzdr-
ževanje gostinskih objektov. 



ZAOBLJUBA 
PRED PIONIRSKO ZASTAVO 

Ob prazniku republ ike slavijo svoj praznik tudi pionir-
ji . To je dan, ko cicibančki stopijo stopnico višje in po-
stanejo pionir j i . V velenjs kiobčini je letos 651 cici-
bančkov obljubilo pred pionirsko zastavo, tla se bodo 
marl j ivo in vz t ra jno učili, da bodo s svojim znanjem 
koristili naši socialistični domovini in vsem njenim 
delovnim l judem. Z vso resnostjo, z rdečimi ruticami 
okrog vratu ter titovko na glavi pa so tudi zagotovili, 
da bodo s svojim delom in učenjem dokazali, da so 
vredni otroci člani družine narodov, ki lioče po poti 
napredka in miru. 

OBVESTILO 
B R A L C E M 

Današn ja š tev i lka Na-

šega časa kasn i za-

radi r edukc i j e lektr ič-

ne energ i je . 

KINO 
REDNI KINO VELENJE 

• Pe tek , 7. 12. ob 17,30, sobo-
ta 8. 12. in nedelja 9. 12. ob 
17,30 in 13,90, i ta l i jansko-nem-
ška barvni pustolovski f i lm 
IZABELA, HUDIČEVA KNE-
GINJA. 

Režija: B r u n o Carbucci. Igra-
jo: Brigit Skay, Mimmo Pol-
mara. 

• Torek, 11. 12 ob 17,30 in 
19,30, ameriški zabavni f i lm 
N E P O Z A B N I KOMIKI. 

Igrajo: Charlie Chaplin, Stan 
Laurel in Oliver Hardy (Stanlio 
in Olio). 

• Sreda, 12. 12. in četrtek, 
13. 12. ob 17,30 in 19,30, itali-
janska komedi ja v barvah, 
PRIDITE K N A M N A KAVO. 

Režija: Alberto Latuda. Igra-
jo: Ugo Tognaci, Angela Good-
win, Milena Vukotič . 

• Petek , 14. 12. ob 17,30, sobo-
ta, 15. 12. in nedelja , 16. 12. ob 
17,30 in 19,30, ameriški avantu-
ristični f i lm HEROJI JUKE. 

Režija: Jean Negulesco . 
Igrajo: Stuart Whitman, Elke 
Sommer, Curt Jurgens. 

KINOGLEDALISCE VELENJE 
• Ponede l jek , 10. 12. ob 20. 

uri, ameriški zabavni f i lm NE-
POZABNI KOMIKI. 

Igrajo Charlie Chaplin, Stan 
Laurel in Oliver Hardy Stanl io 
in Olio). 
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K U L I N A R I K A '73 
H O T E L P A K A V E L E N J E 
• r a z s t a v a p o g r i n j k o v 

• a r a n ž i r a n j e c v e t j a 

• m o d n a r e v i j a » S P O R T W E A R S H O W « 
T e h n o m e r c a t o r C e l j e — v e l e b l a g o v n i c a »T«, v s o d e l o v a n j u s 
t o v a r n o T o p e r 

• d e g u s t a c i j a k u l i n a r i k e h o t e l a P A K A V e l e n j e 

• d e g u s t a c i j a l a ško p ivo Z L A T O R O G 

• d e g u s t a c i j a T u b o r g p iva , P O D R A V K A K o p r i v n i c a 

• d e g u s t a c i j a v in V I N O Š m a r t n o ob P a k i 

R A Z G O V O R Z J 0 Ž E T 0 M V E B R 0 M 

S o d e l u j e j o : 

— I v a n A n d r e j e — B r e ž n i k o v V a n č 

— A g a t a Š u m n i k 

— K v i n t e t P L A N I K A 

— K v a r t e t P A K A 

— Ša lešk i o k t e t 

R e z e r v a c i j a in d e g u s t a c i j a 100 d in po osebi 

R e z e r v a c i j e , ho te l P A K A , t e l e f o n 85-133 

Sobota, 15. decembra ob 19. uri 

OBČANI SO TVORNO 
SODELOVALI 

Nedavno so se v velenjski pbčini končale javne raz-
prave o novih ustavnih spremembah ter o izhodiščih 
za srednjeročni razvojni načrt občine do leta 1980. 
Javna razprava je pokazala, da so se delovni ljudje 
in drugi občani tvorno vključili v sprejemanje ustav-
nih sprememb ter pokazali aktiven odnos do reše-
vanja svojih gospodarskih kot tudi socialnih in dru-
gih problemov. 
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JOŽE VEBER, sekretar iz-
vršnega odbora občinske 

konference SZDL 

Da bi dobili podrobno sli-
ko o tem, katere so bile 
glavne značilnosti javne 
razprave ter ka j menijo 
l judje o nadal jn jem razvo-
ju velenjske občine, smo 
postavili nekaj vprašanj se-
kre tar ju izvršnega odbora 
občinske konference SZDL 
Jožetu Vebru. 

NC: Kakšna je bila orga-
nizacijska stran teh priprav. 
So bile dobro pripravljene? 

JOŽE VEBER: Organiza-
cijske priprave na javno 
razpravo so bile zelo obšir-
ne. Krajevne organizacije 
SZDL so prevzele obvešča-
n je ljudi po krajevnih skup-
nostih, kadrovsko pa smo se 
na razpravo pripravljali že 
veliko prej. Tako smo usta-
novili tako imenovani aktiv 
razlagalcev, v katerem je 
bilo 32 družbenopolitičnih 
delavcev, skratka tistih, ki 
jim ta problematika ni tuja. 

NČ: SO se ti razlagalci še 
posebej pripravljali na raz-
pravo? 

JOŽE VEBER: Da, imeli 
so dve uvodni razpravi. 
Prvo z naslovom »Ekonom-
ski odnosi in nova ustava« 
je imel Tone Bole. Drugo, 
ki se je nanašala na skup-
ščinski in komunalni sistem, 
pa je vodil Sergej Kraigher. 
Poleg tega smo skupaj z 
medobčinskim svetom Soci-
alistične zveze na Dobrni 
organizirali seminar za vse 
razlagalce. Po teh arganiza-
cijskih in kadrovskih pri-
pravah smo 9. septembra 
začeli po vseh krajevnih 
skupnostih javno razpravo. 
K temu moram še dodati, 
da je pred začetkom razpra-
ve občinska statutarna ko-
misija pripravila tudi izho-
dišča občinskega statuta. 

NČ: Znano je, da so v ve-
lenjski občini občani hkrati 
o ustavnih spremembah raz-
pravljali tudi o srednjeroč-
nem razvoju občine do leta 
1980. V čem je po vašem 
mnenju prednost takšne 
združene razprave? 

JOŽE VEBER: Pokazalo 
se je kot zelo umestno, da 
smo hkrati organizirali raz-
pravo o obeh zadevah. Saj 
je sprejemanje plana obči-
ne do leta 1980 dejansko re-
alizacija dopolnil, ki jih pri-
našata predloga nove re-
publiške in zvezne ustave. 
Prav skozi uresničevanje 
ustavnih določil, predvsem 
glede vloge članov kot sa-
moupravljalcev v TOZD, ki 
razpolagajo s celotnim svo-
jim dohodkom in kot ob-
čana v krajevni skupnosti, 
k jer zadovoljuje svoje živ-
l jenjske potrebe, vidimo 
uspešno uresničevanje na-
šega razvojnega načrta. Če 
tako gledamo, potem lahko 
ocenimo, da so l judje poka-
zali živo zanimanje za na-
daljnj i razvoj občine ter 
sprejeli izhodišča razvojne-
ga programa. 

NČ: V razpravi je bilo 
prav gotovo izrečenih tudi 
veliko predlogov in pri-
pomb? 

JOŽE VEBER: Poleg izre-
čenih pripomb, dopolnilnih 
predlogov pa tudi razčišče-
vanja nejasnih vprašanj, je 
bilo v razpravi tudi poudar-
jeno, da je uresničevanje 
razvojnega načrta tesno po-
vezano s pripravljenostjo 
delovnih ljudi, da dajo vse 
od sebe na svojih delovnih 
mestih in da ustvarijo toli-
ko, da bo plan lahko izpol-
njen. Gre torej za to, da na 
razvojni načrt niso gledali 
le kot na zbir želja posa-
meznih krajevnih skupno-
sti, ampak predvsem kot na 
gonilno silo vseh delovnih 
organizacij, da se organizi-
ra jo tako, da bodo lahko s 
povečano proizvodnjo in 
produktivnostjo ta plan 
uresničili. 

Vse pripombe bo komisi-
ja za sestavo plana upošte-
vala pri dokončnem obliko-
vanju razvojnega načrta ob-
čine, veliko pripomb in 
predlogov pa bodo morale 
vključiti v svojo dejavnost 
same krajevne skupnosti. 

NČ: Na kakšen odziv so 
naletele razprave o ustavnih 
spremembah. K a j je občane 
najbol j zanimalo v zvezi s 
tem? 

JOŽE VEBER: Na vseh 
razpravah so občani z za-
nimanjem sprejemali poda-

janje vseh razlagalcev in 
se množično vključevali v 
razpravo z raznimi vpraša-
nji in zahtevami po pojas-
njevanju posameznih podro-
čij. Skoraj po vseh krajev-
nih skupnostih pa jih je 
najbolj zanimalo, kakšna bo 
bodoča vloga krajevnih 
skupnosti, delegatski ter 
novi občinski sistem. 

NČ: Ce se povrnemo še k 
udeležbi. K je so po vašem 
mnenju tisti vzroki, da je 
bil na nekaterih sestankih 
obisk zelo velik, bili pa so 
tudi primeri, kjer razprave 
zaradi preslabe udeležbe ni-
so mogli organizirati? 

JOŽE VEBER: V vseh 
krajevnih skupnostih, k je r 
so bile organizirane razpra-
ve, je bila udeležba popreč-
na. Vsekakor najslabše je 
bilo v Šoštanju in Velenju. 
Tako je ena razprava v Šo-
štanju odpadla tudi zaradi 
preslabe obveščenosti obča-
nov. Nasprotno so Velenj-
čani bili dobro obveščeni, 
vendar razprave kljub temu 
ni bilo. Izgleda, da je mno-
gim prav vseeno, k je in ka-
ko bodo v bodoče živeli in 
zadovoljevali svoje potrebe. 
Za Velenje je resnično ško-
da, da je razprava odpadla, 
saj bi na n je j odločali ob-
čani tudi o tem, kakšna bo 
bodoča organiziranost kra-
jevne skupnosti mesta. Ka-
že, da bo o tej organizira-
nosti razpravljal le ožji krog 
ljudi, če se o predlogu, ki 
ga je dala pred dnevi v raz-
pravo mestna konferenca 
SZDL, ne bodo izrekli vsi. 

NČ: Kljub vsemu lahko 
rečemo, da je razprava kon-
čana. Predlogi in pripombe 
so zbrani, k a j zdaj? 

JOŽE VEBER: Kot sem 
že pred tem omenil, smo 
vse predloge in pripombe 
posredovali komisiji za 
spremljanje ustave pri re-
publiški konferenci SZDL. 
Predloge in pripombe, ki se 
nanašajo na organiziranost 
v občini, bo upoštevala ob-
činska statutarna komisija 
pri sestavi statuta. Ustavna 
določila pa bomo, potem ko 
bosta sprejeti zvezna in re-
publiška ustava začeli vna-
šati v statut občine, zatem 
pa v statute posameznih 
krajev, skupnosti in TOZD. 
Konkretneje pa se bomo 
z uresničevanjem ustavnih 
dopolnil srečali že v pripra-
vah na skupščinske volitve, 
ki bodo aprila prihodnje le-
to. Pripombe in predloge, 
ki se nanašajo na razvoj ob-
čine do leta 1980 pa bodo 
morale vnesti v svoje pro-
grame tudi krajevne skup-
nosti. 

Želimo, da bi se čimveč 
občanov vključilo v spreje-
manje in uresničevanje raz-
vojnega programa. 

TRATNIK NAČELNIK O D D E L K A 
Z A NOTRANJE Z A D E V E 

Skupščina občine Velenje 
je za novega načelnika od-
delka za notranje zadeve 
imenovala Draga Tratnika 
iz Velenja, za šefa odseka 
za družbene službe pri ob-
činski skupščini pa Marijo 
Lešnik, socialno delavko iz 
Šoštanja. 

V glavno komisijo za iz-
graditev 4. faze Termoelek-
trarne Šoštanj so imenovali 
Hermino Klančnik, analiti-
čarko pri skupščini občine 

Velenje. Poleg tega so od-
borniki velenjske občine na 
zadnji seji dali še soglasje 
k imenovanju namestnikov 
članov komisije za ugotav-
l janje izvora premoženja 
občanov. Le-ti so: Franc 
Brinovec iz TGO Gorenje, 
Ivan Ojsteršek TE Šoštanj, 
Stanko Navodnik — TU 
Šoštanj, Alojz Kurmanšek 
— Lesna Šoštanj, Viktor 
Knez TGO Gorenje Velenje 
in Franc Cevzar iz RSC 
Velenje. 
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Bilo je že mračno. 

Naenkrat so iz par-
ka oziroma gozda, k j e r 
smo bili, skočili t r i -
je gangsterji . Nas so od-
peljali, avtomobil je 
ostal tam. V nekem tre-
nutku je oče s pestjo 
podrl tistega, ki nas je 
spremljal , me potegnil 
za rokav in midva sva 
pobegnila. Ne vem k a j 
se je zgodilo z ubogo 
A v o . . . Oče je končno 
našel pot do avtomobila. 
Potegnil me je v avto-
mobil in odpeljal. Odpe-
ljal me je do nekega 
mesta, katerega imena 
se sedaj ne spominjam 
in odšel, jaz sem se pa 
sama vrnila domov. 

Dejali so jim, n a j jim 
slede. Šele sedaj sta vi-
dela, da je šest gang-
sterjev. Št i r je so pazili 
na njega in Henri ja . Za-
d a j sta šla ostala dva 
gangsterja in missis Je-
ni. 

Ko se je Tom obrnil, 
je opazil, da Jeni dokaj 

ljubeznivo in brez stra-
hu govori z enim izmed 
gangsterjev, ki je men-
da bil vodja in šef tol-
pe. Napel je ušesa, da 
bi k a j slišal, toda govo-
rila sta zelo tiho, da ni 
slišal niti besedice. Vča-
sih se je Jeni nasme-
jala in tako je zakl ju-
čil, da pozna te ljudi. 

Že samo to spoznanje 
je Toma razjezilo. Ka-
ko sta se lahko dala ta-
ko speljati od te žen-
ske?! Ko je razmišljal o 
vsem, je ugotovil, da o 
kaki naivnosti ni govo-
ra. Ali bi naivna žen-
ska lahko dovolila, da 
izroči svojo prijatelj ico 
v roke gangsterjem. Če 
se tudi upošteva ta mož-
nost, da ona ni vedela 
za priprave, zakaj po-
tem ni obvestila polici-
je? 

To mora biti kakšna 
vražja ženska, vodja 
gangsterjev, je zaključil 
Tom. Naenkrat je začel 
razmišljati o celem po-
teku in razgovoru v sa-
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dovnjaku in avtomobi-
lu. Najbol j je bil pre-
senečen, ko je razmišljal 
o tem, kako in k j e so 
gangsterj i zvedeli, kam 
bodo šli. Kaj t i komaj so 
zapustili avtomobil in 
začeli govoriti, so jih 
naskočili. To je bil n a j -
boljši dokaz, da so jih 
tuka j čakali. 

Razmišljal je še ne-
k a j časa in njegov plan 
je bil gotov. Kadar je 
sprejel kakšen načrt, ga 
je uresničil na način, ki 
je bil svojstven le n je -
mu. 

Na vsak način bo ušel 
in dovolil gangsterjem, 
da bodo odpeljali Hen-
rija. Nato bo spremlja l 
gangster je ter ugotovil, 
kam bodo odpeljali Hen-
rija. Nato bo poskušal, 
če ne drugače, z denar-
jem rešiti Henri ja, in 
p o t e m . . . ? ! No, t eda j bo 
pa razmislil, k a j mora 
storiti. 

— Torej, glavno je, da 
sedaj pobegnem, je sko-
r a j polglasno vzkliknil. 

O B R A Č U N 

V bežanju je že imel 
precej izkušenj. Enkra t 
v vojni, ko se mu je le-
talo pokvarilo v zraku, 
je moral pristati na ja-
ponskem ozemlju. Res 
ga je veliko stalo, toda 
rešil se je in Japonci ga 
niso ujeli. 

Cela kolona se je pre-
bijala v polmraku po 
stezi. Šli so t r i je po t r i -
je. Na jp re j Henri in dva 
gangsterja, medtem ko 
ga je eden držal, mu je 
drugi ves čas tiščal pi-
štolo v rebra. Za n j i m 
je šel v spremstvu dveh 
gangsterjev Tom ter za-
da j missis Jeni z enim 
gangsterjem, medtem ko 
je šel zadnji gangster za 
nj ima. 

Tom je opazil grm o-
ziroma njegovo senco na 
deset korakov pred nj i -
mi. Tuka j se je odločil. 

Ugotovil je, da mu bo 
sedaj prišla prav njego-
va visoka postava. Ro-
ki, ki ju je držal v zra-
ku, je malo spustil in 
že odmerja l kako bo 
vsaj tistega bandita, ki 
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je držal v roki pištolo, 
z enim udarcem one-
mogočil. Za drugega je 
pripravljal iznenadni 
kroše, s kater im bi ga v 
danem t renutku vrgel 
nazaj, tako da bi se 
znašel med n j ima in gr-
mom in tudi ostali 
gangsterji ne bi mogli 
streljati , če ne želijo za-
deti svojih ljudi. 

Približali so se grmu 
in debelemu drevesu. 
Tom je malo, spustil 
svojo roko in zakašljal. 
Hkrati je preračunal tu-
di svojo kretnjo. V na-
slednjem trenutku je 
zadel gangsterja s pi-
štolo. Gangster je padel, 
kot da bi ga zadela stre-
la. Ni čakal, da bi drugi 
gangster izvlekel orož-
je. Močan kroše ga je 
vrgel nazaj, kot da bi ga 
kdo izstrelil. V nasled-
n j ih dveh sekundah je 
Tom občutil ubode gr-
ma po rokah, s kater im 
si je zakril oči in obraz. 
Občutil je, da je na 
zemlji in začel je štiri-
nožno, ne glede na t r -

nje, plezati prod, koli-
kor hitro je lahko. 

Takoj za tem je zasli-
šal žvižganje krogel, ki 
so mu preletele nad gla-
vo. Le velike izkušnje 
so ga rešile. Ni plezal 
naprej, temveč vstran. 
Nato se je ustavil. Po-
slušal je kletve in pre-
pir gangsterjev. Plezal 
je samo takrat , ko so 
šli gangsterj i naprej ter 
se ustavil v tistem hipu, 
ko so se ustavili tudi o-
ni. 

Ze neka j minut kas-
neje je bil Tom pri-
pravljen, da tudi fizič-
no obračuna z morebit-
nimi zasledovalci. Pre-
računal je že vse kret-
n je in dal j ino skoka, če 
bi se mu kateri izmed 
gangsterjev nevarno pri-
bližal. V sebi se je že 
smejal, da jih bo lahko 
spremljal, če že ne ta-
koj pa kasneje. V osta-
lem si je zelo dobro za-
pomnil, k j e se je vse 
skupaj zgodilo in kot 
dober navigator, bi lah-
ko ponovno, če bi bilo 
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potrebno, z zavezanimi 
očmi našel mesto. 

Toda tisto, kar se je 
zgodilo zatem je prese-
netilo in razjezilo ne sa-
mo njega, temveč v ve-
liko večji meri gangster-
je. Skoro ne bi ver je l 
svojim očem in ušesom. 

Naenkrat je zaslišal 
nove glasove in cela 
skupina gangster jev se 
je znašla v luči žepnih 
baterij . Zaslišali so se 
vzkliki: 

— Preda j t e se, obko-
ljeni ste! Tuka j je poli-
cija! . . . 

Tako gangsterj i kot 
njihovi ujetniki so se 
znašli v krogu svetlobe. 
Na nasprotni strani je 
Tom res zagledal polica-
ja s pištolo v roki. Ne 
misleč o situaciji, v ka-
teri se je znašel, je Tom 
z največjo nestrpnost jo 
pričakoval nada l jn j e 
razvi janje situacije. O 
prikr ivanju in bojazni, 
da ne bi povzročil kak-
šnega močnejšega šuma, 
mu ni bilo t reba več 

skrbeti oziroma se bati. 
Šumenja je bilo sedaj 
več kot preveč. 

Po prvem preseneče-
nju, ki je paralizi ralo 
gangsterje, so začele 
žvižgati krogle. Takoj 
za nj imi pa so se zasli-
šali vzkliki bolečin in 
strahu ter klici polica-
jev: 

— Preda j te se, p reda j -
te se, obkoljeni s t e . . . ! 

Tom je zagledal »svo-
jega« policaja, kako je 
ustrelil dvakrat , t r ikra t 
in kako se je zatem pri-
jel za prsi in padel na 
zemljo. Enaka slika se 
je prikazala tudi na 
strani gangsterjev. Tom 
je videl, kako sta dva 
gangster ja vzdignila ro-
ke, dva sta ležala na 
zemlji, dva sta pa sko-
čila v temo in ušla. Po-
licija je ver je tno dobila 
ojačanje, ker se je sli-
šalo žvižganje piščalk in 
klicanje. 

(DALJE PRIHODNJIČ) 

Silvestrova 
noč ob| 
orglah 

vila M a s t e m 
vabi na prijetno silvestrovanje 

Koncertna in plesna glasba. 

Dva novoletna meni ja po izbiri. 

Jedila po polnoči. 

Rezervacije in novoletni menij i so že v pro-
daj i v recepciji Vile. Cena samo 230,00 din. 

Informaci je dobile po telefonu 85-363. 

Kragolnik Vili 
Celje, Zidanškova 6 

Izkoristite 
od 15. do 31. 
decembra 

IO-odstotni 
popust 

• • T f f i f j f l B 

Rudi Zager je bil polni 
dve desetletji ta jn ik Skup-
ščine občine Mozirje. Kar 

22 let je delal družbo mo-
zirskim županom. V tem ča-
su se jih je izmenjalo pet. 

Potrkali smo na vrata pi-
sarne, k j e r še vedno piše: 
ta jn ik Rudi Zager. To de-
lo bo opravljal še do konca 
januar ja , potem pa bo tudi 
dejansko postal novi občin-
ski sodnik za prekrške v 
Mozirju. 

— Tovariš Rudi, v Slove-
niji ste drugi najs tare jš i 
tajnik. Le še eden je da l j 
časa na tem delovnem me-
stu. Zaka j ga zapuščate? 

— Odhajam na svojo željla 
Mislim, da je tako dolgo 
vz t ra jan je na odgovornem 
delovnem mestu več 
kot dovolj. Prepričan sem, 
da je treba menjat i po do-
ločenem času ljudi, ki o-
pravl ja jo pomembne funk-
cije, če hočemo kadrovsko 
politiko dosledno uresniče-
vati. 

Rudi Zager je zelo prist-
no sodeloval z odborniki. 
Na to kaže že dejstvo, da 
je bil vsakič znova imeno-
van na to delovno mesto. 
Zelo aktivno je sodeloval 
tudi v družbenopolitičnih 
organizacijah ter v zvezi s 
tem opravljal pomembne 
funkci je . Sedem let je bil 
tudi neprofesionalni sekre-
tar občinske konference So-
cialistične zveze Mozirje. 
Zato prostega časa ni imel 
veliko. Niti ne ob sobotah 
in nedeljah. Pa vendar ga 
je našel toliko, da se je u-
kvar j a l z novinarstvom. 

— Novice o dogajanju v 
naši občini sem začel po-
šiljati že pred dvanajs t imi 
leti. Na jp re j kar na vse 
strani, danes pa dopisujem 
le še v ljubl janski radio. 
Prizadeval si bom, da bi tu-
tudi drugi čim več zvedeli 

o dogajanju v naši občini, 
danes pa mi to pomeni le 
še razvedrilo. 

Poleg časa za pisanje je 
Rudi Zager utegnil še štu-
dirati . Leta 1960 je diplo-
miral na višji upravni šoli 
v Ljubl jani . 

— In vaše želje v pri-
hodnje? 

— Na jp re j se moram zah-
valiti odbornikom naše obči-
ne za izkazano zaupanje. 
Prizadeval si bom, da bi tu-
di v bodoče zelo tesno so-
deloval s posameznimi or-
gani skupščine. Kot nov 
občinski sodnik pa si seve-
da najbol j želim, da bi imel 
čim m a n j uradnih stikov z 
občani. 

Tudi mi smo to zaželeli 
Rudiju. Enako tudi obča-
nom mozirske občine. 

DOPISUJTE 
IN 
OGLAŠUJTE 

PRIPRAVE TEČEJO 
V teh dneh v velenjski 

občini zelo pospešeno teče-
jo priprave za ustanovitev 
kmeti jske zemljiške skup-
nosti. Na sestanku, ki je bil 
v sredo v zvezi s tem, je 
predsednik iniciativnega 
odbora za ustanovitev 
skupnosti Edvard Centrih 
na jp re j seznanil predsedni-
ke kra jevnih skupnosti ve-
lenjske občine z določili 
novega zakona o kmeti jskih 

zemljiščih ter z novostmi, 
ki jih vsebuje zakon o de-
dovanju. 

Predsedniki so se obveza-
li, da bodo še do 15. de-
cembra sklicali seje svetov 
kra jevnih skupnosti, na ka-
terih bodo obravnavali in 
podpisali družbeni dogovor 
o ustanovitvi ter f inancira-
n j u kmeti jske zemljiške 
skupnosti. 

Imenovanja v Mozirju 
Odborniki mozirske ob-

čine so na zadnji seji spre-
jeli tudi več predlogov, ki 
jih je pripravila komisija 
za volitve in imenovanja 
Skupščine občine Mozirje. 
Tako so sprejeli sklep, da 
se v iniciativni odbor za u-
stanovitev kmeti jske zem-
ljiške skupnosti imenuje jo : 
Jože Prušek (predsednik) 
in člani Vlado Miklavc, 
Anton Venek, Franc Hri-

| beršek, Ivan Zidarn, Ivan 
I Blatnik, Stanko Ošep, Franc 

Tevž in Alojz Potočnik. 
V organ uprav l jan ja de-

lavske univerze v Mozirju 
so imenovali Maksa Vestra, 
za v. d. načelnika oddelka 
za no t ran je zadeve občin-
ske skupščine Mozirje pa 
načelnika oddelka za 
občo upravo in družbene 
službe Stanka Prodnika. 

Novi občinski sodnik za 
prekrške pa bo postal se-
danj i t a jn ik skupščine Ru-
di Zager. 



S O D O B N A T O V A R N A NA 
M U Š K I DOBRAVI 
Delovni kolektiv tovarne Gorenje-Muta je v sredo, 28. 
novembra proslavil visok jubi lej — 400 let železarstva 
na Muti. Z otvoritvijo sodobnega in visoko mehanizira-
nega obrata jeklenega granulata na Muški Dobravi, ki 
je njihovo naj lepše darilo ob jubileju ter 30-letnici ro j -
stva naše republike, so sklenili tudi slovesnosti ob le-
tošnjem prazniku občine Radlje ob Dravi. 

Praznovanje so začeli že 
zgodaj dopoldne, ko se je 
na jp re j sešel v osnovni šo-
li na Muti na slavnostno 
sejo delavski svet tega zdaj 
že 1.100-članskega kolekti-
va. Po otvoritvenem govo-
ru predsednika delavskega 
sveta Mirka Trša r j a je zbo-
ru spregovoril direktor to-
varne Gorenje-Muta Hra-
bro Sterdin, zbrane delav-
ce pa je pozdravil tudi ge-
neralni direktor združene-
ga podje t ja Gorenje Ivan 
Atelšek. Zatem so 98 de-
lavcem podelili spominske 
plakete. Po končani seji 
delavskega sveta so gostje, 
med nj imi sekretar sekre-
tar ia ta CK ZK Slovenije 
Franc Šetinc in Ivan Atel-
šek, ogledali zgodovinski 
muzej na Muti. Nato so se 
napotili na Muško Dobra-
vo, k je r so pred novo to-
varno odkrili kipa l ivar ja 
in Kovača Alojza Jerčiča, 
v upravnih prostorih pa so 
odprli razstavo slik aka-
demskega s l ikar ja Har i ja 
Draušbaher ja in del kipar-
ja samorastnika J a n k a Do-
lenca. V priložnostnem go-
voru ob otvoritvi razstave 
je akademski slikar Drago 
Pečko poudaril, da bosta 
veliki železni skulpturi 
pred novo tovarno t ra jno 
simbolizirali kovače in li-
varje, ki so v večstoletni, 
preteklosti tvorili jedro de-
lavstva ter morali služiti z 
znojem na obrazu, žuli na 
rokah in t rd im delom tu-
j im gospodarjem, če so ho-
teli živeti in upati v bolj-
šo prihodnost. 

Osrednja proslava je bi-
la v veliki dvorani nove to-
varne. V uvodnem govoru 
je direktor Hrabro Sterdin 
na jp r e j prikazal zgodovin-
ski razvoj železarstva na 
Muti ter še posebej pouda-
ril datum 1. januar 1971, ko 
so postali člani velike dru-
žine Gorenje. 

»Pogumno smo pričeli u-
resničevati sprejete proiz-
vodne načrte, nove progra-
me in večje investicije,« je 
dejal. Vzporedno z razvo-
jem tovarne in osva jan jem 
novih programov pa niso 
zanemarjal i vzgoje kadrov. 
Ustanovili so poklicno ko-
vinarsko šolo, ki jo obisku-
je 78 učencev. Na srednjih, 
višjih in visokih šolah šti-
pendirajo 73 dijakov oziro-
ma študentov: Poleg tega 
so v jeseni ustanovili na 
Muti prvi letnik s rednje 
tehnične šole s trojne smeri. 

V nadal jevanju svojega 
govora je direktor tovarne 
Gorenje-Muta tudi povedal, 
da so z novim obratom pri-
dobili približno 8.000 novih 
proizvodnih površin. Obrat 
je visoko mehaniziran in 
bo proizvajal 4000 ton ter-
mično obdelanega jeklene-
ga granulata na leto. Ob 
koncu pa se je zahvalil 
vsem delavcem, ki so z od-
rekanjem pomagali ustva-
riti to, kar imajo danes, in 
dejal : »V prihodnosti mo-
ramo čimbolj zavzeto izpol-
njevat i delovne naloge in 
razvijati samoupravl janje . 
Le tako bomo tudi sami 
prispevali delež k še hi t re j -
šemu razvoju in izgradnji 
samoupravne socialistične 
družbe po poti, ki nam jo 
je nakazal velik borec za 
človekove pravice — tova-
riš Tito.« 

Številnim udeležencem o-
srednje prireditve na Mu-
ški Dobravi je zatem spre-
govoril sekretar sekretaria-
ta CK ZK Slovenije Franc 
Šetinc. Poudaril je, da je 
šel razvoj tovarne po uved-
bi samoupravl jan ja skoko-
vito navzgor. V prvem de-
setletju se je vrednost pro-
izvodnje več kot podesete-
rila, medtem ko se je šte-
vilo zaposlenih potrojilo. 
Od leta 1960 do danes se je 
proizvodnja spet podvojila. 

Ob uvedbi samoupravl janja 
je bilo v tovarni 283 zapo-
slenih, danes jih je že več 
kot tisoč. To je dovolj zgo-
voren dokaz, da samo-
uprav l j an je ne ustvar ja 

Arnold Ceru je že 32 let za-
poslen v tovarni Gorenje-
Muta. Kot najs tarejšega de-
lavca ga je doletela čast, da 
je s pritiskom na gumb iz-
ročil v obratovanje novi 
obrat. 

samo novih odnosov med 
ljudmi, ne krepi le položaja 
delovnega človeka, temveč 
po t r ju j e 'tudi svoje gospo-
darske prednosti, je dejal 
Franc Šetinc. Poseben po-
men pa je Franc Šetinc pri-
pisal združitvi podje t ja z 
velenjskim Gorenjem. De-
jal je, da so se s to zdru-
žitvijo odprle kolektivu ši-
roke možnosti, sa j se raz-
vi ja v najširših slovenskih 
in jugoslovanskih okvirih. 
Prav zdaj pr ipravl ja Gore-
n je načrte za poslovno 
združenje Gorenje-Iskra, ki 
ima vse pogoje, da se 
povzpne v sam vrh jugo-
slovanskih, če ne tudi sve-
tovnih proizvajalcev. »Pri-
zadevati si morate,« je na-
dal jeval Franc Šetinc,« da 
bo postalo Gorenje Velenje 
zgled prave samoupravne 
integracije, tiste zgodovin-
ske perspektive, ki bo omo-
gočila neposredno odloča-, 
n j e v temeljnih organizaci-
jah združenega dela, hkra-
ti pa na široko odprla vra-
ta povezovanju dela in 
sredstev v najširših okvirih 

Na slovnostni seji delavskega sveta tovarne Gorenje-Muta so podelili spominske pla-
kete številnim delavcem, med n j imi : predsedniku CK ZKS Francetu Popitu, predsed-
niku republiškega izvršnega sveta Andreju Marincu, sekre tar ju sekretariata CK ZKS 
Francu Šetincu, generalnemu direktor ju združenega podje t ja Gorenje Ivanu Atclšku, 
direktor ju tovarne Gorenje-Muta Hrabru Sterdinu, predsedniku radel jske občine Vik-
torju Seitlu, sekretar ju občinske konference ZKS Radlje Maksu Verdineku, predsed 
niku občinske konference SZDL Radl je Zlatku Ogrincu ter predsedniku občinskega 
sindikalnega sveta radel jske občine Borutu Sešku. — S 3. slavnostne seje 

brez lokalnih, regionalnih 
in republiških pregrad. Po-
men Gorenja je velik tudi 
zato, ker mu pripada čast-
na vloga enega prvih ne-
posrednih povezovalcev 
slovenskega gospodarstva z 
gospodarstvi drugih repu-
blik. To povezovanje je 
možno samo v okviru sa-
mouprav l j an ja in na ustav-
nih temel j ih; torej samo v 
enakopravnih odnosih.« 

Franc Šetinc je še pose-
bej poudaril, da ni mogoče 
meriti uspešnosti integraci-
je samo po proizvodnih in 
f inančnih uspehih, temveč 
tudi po tem, ali zagotavlja 
vsaki temeljni organizaciji 
združenega dela samostoj-
no samoupravno živl jenje 
in neposredno odločanje o 
pogojih in rezultatih dela. 
»Nobena integracija, ki želi 
biti samoupravna, ne more 
in ne sme biti samo deja-
n je podjetniškega vrha, 
ampak odločitev delavcev. 
Doslej so mars ik je začeli 
graditi integracijo pri s tre-
hi, namesto pri temeljih. 
Takšna integracija pa na-
vadno ni imela dolgega 
življenja.« 

Zatem je sekretar sekre-
tariata CK ZKS Franc Še-
tinc dejal : »Zvedeli smo, 
da bo generalni direktor 
Gorenja Ivan Atelšek pre-
jel na jv iš je pr iznanje — 
nagrado AVNOJ. Ne da bi 
zmanjševali pomen njego-
vih dragocenih zaslug za ta 
velik razvoj podjet ja , mo-
ramo ugotoviti da to pri-
znanje simbolizira velikan-
ski ustvar ja lni prispevek 
celotnega kolektiva — tudi 
vašega. Iskrene čestitke ve-
l j a jo torej tovarišu Atelšku 
in slehernemu članu ko-
lektiva Gorenje.« 

Franc Šetinc je nato go-
voril še o nada l jn j em raz-
voju naše socialistične sa-

Direktorji tovarn Gorenje-Muta Hrabro Sterdin in Go-
renje-Sever Aleksander Uzefcic ter direktor za f inančne 
zadeve Anton Glušič so si z zanimanjem ogledali »repač« 

Letošnjo občinsko nagrado občine Radlje ob Dravi je 
prejel kolektiv tovarne Gorenje-Muta. To priznanje je 
izročil predsedniku delavskega sveta Mirku Tršar ju ra-
dcljski župan Viktor Seitl. 

moupravne družbe, ki je 
življenjskega pomena vsa-
kega delavca. »Neodvisen, 
svoboden razvoj Jugoslavi-
je po poti socialističnega 
samoupravl jan ja je mogoč 
samo v takih mednarodnih 
razmerah, v kakršnih so 
neuvrščene države močna, 
nepogrešljiva pregrada, ki 
varu je ma jhne in srednje 
države pred prevlado veli-
kih. Zato je socialistična 
samoupravna Jugoslavija 
pridobitev, brez katere ne 
bi mogli več živeti v svo-
bodi in neodvisnosti. Ne-

nehno jo moramo braniti 
na dveh frontah — na no-
t ranj i proti nasprotnikom 
socializma in samouprav-
l j an ja ter na zunanji proti 
sovražnikom neuvrščene 
politike.« 

V nadal jevanju je Franc 
Šetinc opozoril še na hude 
krivice, ki se godijo sloven-
ski narodnostni skupnosti 
onstran Karavank, ter spre-
govoril o bližnjevzhodni 
krizi, ki je bila dobra pre-
izkušnja sposobnosti delo-
van ja med množico. 

Dobili so prostore za sestajanje 
Krajevno skupnost Podkraj—Kavče je že da l j časa pestil 
problem, k j e naj t i prostor za sestanke kra jevne skup-
nosti in družbenopolitičnih organizacij. Ker niso imeli 
ustreznih prostorov so se sestajali kar po domovih posa-
meznih krajanov. Zda j pa so ta problem odpravili. 

n ju problemov sodelovali 
vsi k ra jan i in ne le peščica 
ljudi, kot je bil to doslej 
pogost primer. Predlagali 
so tudi, na j bi občinska 
konferenca SZDL čimprej 
organizirala nekakšen se-

V nedeljo so v Majorjevi 
hiši v Kavčah, katere last-
nik je Komunalno obrtni 
center Velenje, upravljalec 
pa stanovanjsko podjet je 
Velenje, odprli delno pre-
urejen dom družbenopoli-
tičnih organizacij k ra jevne 
skupnosti Podkraj—Kavče. 
Ker kra jevna skupnost ni 
imela denar ja za preuredi-
tev prostorov, je to storila 
s tanovanjska skupnost, kra-
jevna skupnost pa bo za 
uporabo prostorov plačeva-
la najemnino. 

Nove pridobitve so se 
kra jani zelo razveselili; za-
to so hoteli otvoritev do-
stojno proslaviti. Nekajkra t 
je močno počilo v bližini 
preurejenega doma, enkrat 
pa celo tako blizu, da je od 
gromkega strela počila šipa 
na vratih. Ker pač prego-
vor pravi, da črepinje pri-
našajo srečo, si s tem niso 
belili glave. Predsednik 
kra jevne skupnosti Jože 
Stropnik je začel prvi se-
stanek v novih prostorih, 
ki so se ga udeležili tudi 
predsednik velenjske obči-
ne Nestl Zgank, politični 
sekretar komiteja občinske 
konference ZK Velenje 

Predsednik kra jevne skupnosti Jože Stropnik je začel 
prvi sestanek v novih prostorih 

Fran jo Korun in direktor 
stanovanjskega podje t ja 
Velenje Ivo Gorogranc. 
Najpre j je stekel pogovor o 
družbenem načrtu občine 
za pr ihodnje leto. Še zlasti 
podrobno so spregovorili o 
nadal jn j i vlogi kra jevnih 
skupnstih, ki je predvidena 
v novih ustavnih dopolni-
lih. Med drugim so v zvezi 
s tem poudarili, da si bo 
treba v vseh kra j ih priza-

devati, da bodo pri reševa-
stanek v obliki seminarja, 
za posamezne predstavnike 
kra jevnih skupnosti, na ka-
terem bi se čimbolj podrob-
no seznanili, kakšna bo nji-
hova vloga v prihodnje. 



Gostinsko podjetje 
P A K A Velenje 

Obveščamo vas, da smo pričeli z p roda jo 
rezervaci j za SILVESTROVANJE 

• Silvester večer ja 
v hotelu »PAKA« 200 din 

• Silvester večer ja 
v kegl j išču hotela »PAKA« 50 din 

• Silvester večer ja 
v res tavrac i j i »JEZERO« 150 din 

Rezervaci je sp re j ema recepci ja hotela 
»PAKA«, telefon 85-133 do 136 
in Restavraci ja »JEZERO« telefon 85-170. 

PRIPOROČAMO VAM PRIJETNO 
SILVESTROVANJE! 

GRADBINCI SO SE Z B R A L I 
PRED P R A Z N I K O M 
Splošno gradbeno podje t je Vegrad Velenje je kolektiv, 
ki ima svoja delovišča po vsej naši državi pa tudi zunaj 
nenih meja. Zato se le redko ponudi priložnost, da se 
delavci posameznih sektorjev zberejo in spregovorijo o 
svojem delu. 

Ena izmed takšnih prilik 
je bila v sredo, 28. novemb-
ra, ko je prišlo na slavnost-
no sejo 38 delavcev iz Vele-
nja, Zagreba, Beograda, 
Nemčije in drugod. V de-
lavskem klubu v Velenju so 

Pelko, Milan Pirnat , Janko 
Rajter , Ivica Rems, Ilija 
Rodič, Ivan Sabolčec, Sta-
nislav Salmič, Jože Skrabl, 
Anton Sopar, Ivan Toma-
šek, Fran jo Vrhar, Ivan Za-
ponšek, Jure Zeba, Ivan 

Zebec, Marko Zepič in Lu-
ka Zivkovič. 

Denarno nagrado pa je 
kolektiv izročil naslednj im 
upokojencem: 

Jerici Ažman, Zdravku 
Jelenu, Antonu Jerencu, 
Janezu Kopušarju, Antonu 
Mohorku, Dominiku Mrav-
ljaku, Nikolaju Niegelhelu, 
Valentu Novaku, Antonu 
Sedovšku, Andre ju Škor-
jancu, Josipu Svendu, Miju 
Vargeku, Leonardu Vince-
ku, Francu Urbancu in Mihi 
Žužku. 

OB PRAZNIKU 
Letošnji praznik repub-

like smo praznovali v zelo 
hudem mrazu. Zato so bile 
velenjske ulice na praznič-
ni dan prazne. Mnogi so 
proste dneve izkoristili za 
pošten počitek, rudar j i pa 
so tudi v petek, soboto, pr-
va t re t j ina pa še v nede-
ljo, odšli na solidarnostno 
delo v jamo, v boj za čim 
večjo proizvodnjo. Prosto 
so imeli le v četrtek. 

Vendar prazniki niso le 
za to, da osta jamo doma. 
Praznujemo jih, ker se 
spominjamo pomembnih 
jubilejev. Pomembne pre-
lomnice v naši bližnji ali 
da l jn j i preteklosti. In 29. 
11. 1943 je velika prelom-
nica. Takrat se je za vse 
jugoslovanske narode in 
narodnosti začela pisati no-
va zgodovina. To je bil po-
memben mejnik naše revo-
lucije, ki se je začela že 
dve leti prej . P rav zato bi 
morali ta zgodovinski do-
godek, tridesetletnico roj-
stva nove Jugoslavije, čim 
bolj svečano proslaviti. Tu-
di z izobešenimi zastavami 
in okrašenimi izložbami. 

Slučajno smo se ustavili 
na ploščadi na Titovem t r -
gu, ob štirih drogovih, ki so 
osamljeno rezali ju t ran jo 
meglo brez zastav. Trdno 
smo prepričani, da so dro-
gove pred leti postavili za-
to, da bodo na nj ih ob 
praznikih visele zastave. In 
ne le zaradi okrasa! »Nek-
do« je pozabil na svojo 
dolžnost! Ob tridesetletni-
ci!? Toda k a j bo potem še-
le čez pet ali deset let!? Je 
bil res samo tisti pozabljiv, 

ki bi , moral izobesti zasta-
ve na drogove pred domom 
kulture. Ne! Se veliko smo 
jih odkrili v Velenju. Ven-
dar ustanov in s tanovanj-

skih hiš ter prodajaln brez 
urejenih izložbenih oken 
tokrat ne bomo naštevali. 
Bilo jih je toliko, da vseh 
ne bi spravili na papir. Pa 
še to: čudi nas, da v Vele-
n j u ni bilo osrednje pro-
slave za občane ob tako 
pomembni in visoki oblet-

PRAZNICNA PODOBA — Drogovi brez zastav na osred-
n jem trgu v Velenju 

spodar jenje na kmet i jah 
ter razvijati tudi kmečki 
turizem. Prebivalci Skorna 
zdaj vedro zro v jutr išnj i 
dan, s a j so dobili tudi oni 
svoje »okno v svet«. Vsem, 
ki so pripomogli, da je bila 
cesta zgrajena, so se doma-
čini še posebej prisrčno 
zahvalili. Darinka Vrabič 
je izročila šopek rdečih na-
geljnov predsedniku občin-
ske skupščine Nestlu Zgan-
ku, prebivalci Skorna pa so 
se z darili zahvalili za t rud 
in pr izadevanja predsedni-
ku Kra jevne skupnosti 
Skorno — Florjan, Rudi ju 
Mešiču in predsedniku 
gradbenega odbora Stanetu 
Prašnikar ju . 

Pri Pirečniku so zadnjo 
nedeljo slavili še pozno v 
noč. Pa k a j ne bi, sa j je 
prinesla nova cesta veliko 
zadovoljstvo prav vsem ob-
čanom Skorna. Tudi tistim, 
ki so pri u re jan ju ceste 
stali ob strani! 

n a š č a s 

VELENJE, 5. 12. 1973 — Kot kaže so se v Velenju zelo 
razveselili nove prodaja lne čevljev »Peko«. Povpraševa-
n je je tako veliko, da j im še doslej ni uspelo urediti iz-
ložbenih oken, kar kaže tudi gornji posnetek. 

Ročne ure za desetletno 
neprekinjeno delo v podjet-
ju so prejeli : Franc Arlič, 
Hasib Barakovič, Muharem 
Bolič, Jelena Božič, Meh-
med Dizdarevič, Ramiz 
Draganovič, Ivan Feržan, 
Franc Flis, Ivan Glušič, 
Jožica Grošl, Milan Gvoz-
den, Himzo Hasanbegovič, 
Ivan Hranjec, Terezija Hrg, 
Husejin Husič, Mijo Ivano-
vič, Slavka Kolmanič, Hu-
sejin Memič, Mijo Mišic, 
Blagoje Mitrovič, Joco Ni-
mac. Dorde Ostojič, Slavica 

se zbrali delavci, ki so že 
deset let zaposleni v Vegra-
du. Za svojo zvestobo ko-
lektivu so prejeli ročne ure. 
Petnajs t im delavcem, ki so 
se letos upokojili, pa so iz-
ročili denarno nagrado v 
višini 500 dinarjev. 

.Na slovesnosti, ki so jo 
letos združili s praznova-
njem 30-letnice drugega za-
sedanja AVNOJ, je zbrane 
delavce pozdravil v imenu 
delavskega sveta SGP Ve-
grad predsednik Herman 
Kuhar, predsednik osnovne 
organizacije sindikata Hari 
Praper pa se je vsem za-
hvalil za dosedanje delo ter 
jim zaželel še obilo uspehov 
v bodoče. V svojem govoru 
je delavce seznanil z ures-
ničevanjem ustavnih dopol-
nil v podjet ju. Povedal je, 
da so us tanavl janju temel j -
nih organizacij združenega 
dela pristopili sicer nekoli-
ko pozneje, so pa zato te-
melji to razčistili pre jšnjo 
ekonomsko in organizacij-
sko stanje. Rezultat tega je 
obširna analiza ekonomske-
ga in samoupravnega siste-
ma, ki j im je precej dokaj 
natančno nakazala pot za 
reorganizacijo podjet ja , ki 
je že v teku. S tem bodo 
samoupravl janje še poglo-
bili ter obenem dosegli na j -
višjo decentralizacijo 
upravl janja . 

Tudi Skorno dobilo 
V nedeljo, 2. decembra, s« prebivalci Skorna z odpr t jem 
8 km dolge ceste skozi osrčje Skorna kar na jbo l j sveča-
no proslavili 30. obletnico II. zasedanjaAVNOJ. 

Mladinka Darinka Skorn-
šek je s prerezom t raku v 
nedeljo, 2. decembra, od-
pr la novo cesto skozi Skor-
no. Dvojna simbolika je bi-
la v tem dejanju . Mladi se 
začenjajo v vsej popolno-
sti zavedati vloge in nalog, 
ki jih imajo v naši družbi. 
Pa tudi Skorno je začelo 
stopati na novo pot, na pot 
hitrejšega razvoja. 

Domačinom in številnim 
gostom, ki so prišli na o-
tvoritev nove ceste, je na 
križišču cest Bele vode ;— 
Skorno, k je r so postavili na 
čast veliki delovni zmagi 
dva visoka mla ja , sprego-
voril predsednik Kra jevne 
skupnosti Skorno — Flor-
jan, Rudi Mešič. Zatrdil je, 

da preveva prebivalce 
Skorna veliko zadovoljstvo 
ob opravl jenem delu, želja 
pa je še, da bi tudi to novo, 
8 km dolgo cesto skozi o-
srčje Skorna, kmalu pre-
krila črna asfal tna plast, 
seveda ob solidarnostni po-
moči vseh občanov Šaleške 
doline ter organizacij zdru-
ženega dela. 

Kolona avtomobilov je 
zatem prevozila novo cesto, 
vse od šoštanjskega do pa-
škega Skorna. Tako so se 
vsi, ki so prišli na slavje, 
prepričali o opravl jenem 
delu, o velikih prizadeva-
njih, ki so bila potrebna, 
da je bila zgrajena cesta in 
da je zdaj prevozna. 

svoje „okno v svet" 
Nekaj pred poldnevom pa 

so se pri kmetu Vrabiču, po 
domače Pirečniku, zbrali 
na srečanju domačini in 
gostje. Med prebivalce 
Skorna so prišli tudi pred-
sednik občinske skupščine 
Nestl Zgank, sekretar ko-
miteja OK ZK Fran jo Ko-
run. predsednik OK SZDL, 
Martin Primožič, sekre tar 
izvršnega odbora OK 
SZDL Jože Veber, pred-
sednik Kra jevne skupnosti 
Šoštanj Ivan Gošnik idr. 
Predsednik gradbenega od-
bora Stane Prašnikar je na 
srečanju spregovoril o ak-
ciji za ureditev ceste. Ve-
čina občanov Skorna se je 
3. avgusta lani odločila za 
ureditev ceste, v akcijo pa 
sta se vključili Krajevni 
skupnosti Skorno — Flor-

jan in Šmartno ob Paki, sa j 
je šlo za objekt precejšnje-
ga pomena za prebivalce 
obeh kra jevnih skupnosti. 
Kl jub težavam začetna vne-
ma ni pojenja la in cesta je 
zdaj dograjena. Vrednost 
vseh del, opravljenih na 
cesti, znaša 996.430 din. 
600.000 din je prispeval ob-
činski sklad za negospodar-
ske investicije, drugo pa so 
prispevki občanov v denar -
ju, delu in uslugah. 

Nova cesta je velikega 
pomena za vse prebivalce 
Skorna. Delavci, ki hodijo 
na delo v dolino, bodo po-
slej h i t re je in laže prišli do 
delovnega mesta. Uporab-
ljati bo mogoče tudi več 
kmeti jske mehanizacije. 
Nasploh pa bo mogoče v 
večji meri preusmerjat i go-



ELA VSKE ŠPORTNE IGRE 

Pokal drugič Gorenju 

Delavci-športniki iz TGO Gorenje so znova osvojili pokal 

Ob glasbeni prireditvi doma-
čih ansamblov v domu kultu-
re, ki je bila v počastitev 
praznika republike, so podeli-
li pokale, kolajne in diplome 
najboljš im tekmovalcem in e-
kipam, ki so vse leto tekmo-
vali v okviru delavskih šport-
nih iger 1973. 

Tekmovanja so se odvijala v 
devetih športnih panogah: 
smučanju, šahu, namiznem te-
nisu, kegljanju, streljanju, od-
bojki, plavanju, malem nogo-
metu in atletiki. Največ jih je 
sodelovalo v smučanju in keg-
ljanju, kjer je nastopilo tudi 
večje število žensk. Veliko za-
nimanje je bilo tudi za mali 
nogomet (10 ekip) in odbojko 
(8 ekip). Glede na pogoje vad-
be bi lahko bila večja udelež-
ba v plavanju, namiznem te-
nisu in atletiki. Velik interes 
je za streljanje z zračno pu-
ško, vendar brez urejenega 
strelišča te pomembne športne 
panoge ne morejo bolj pribli-
žati delovnim ljudem. 

Med petnajstimi delovnimi 
organizacijami, ki so sodelo-
vale v letošnjem tekmovanju, 
so se znova najbolj izkazali 
delavci-športniki iz TGO Go-
renje, vendar njihova letošnja 
zmaga ni bila tako prepričlji-
va. Vse do zadnje panoge ma-

lega nogometa je bilo vpra-
šanje zmagovalca odprto. V 
končnem seštevku za prehod-
ni pokal občinskega sindikal-
nega sveta Velenje so odločili 
nastopi ženskih ekip. 

V posameznih panogah so 
»a ekipne zmage osvojili po-
kale: smučanje — Termoelek-
trarna Šoštanj; ženske — š a -
leško savinjski zdravstveni 
dom Velenje; šah — Rudnik 
lignita Velenje; streljanje — 
Rudarski šolski center Vele-
nje, ženske — Tovarna usnja 
Šoštanj; kegljanje — TGO Go-
renje Velenje, ženske — TGO 
Gorenje; namizni tenis — Rud-
nik lignita Velenje; plavanje 
— Termoelektrarna Šoštanj, 
ženske — Komunalno obrtni 
center Velenje; odbojka — 
TGO Gorenje; mali nogomet 
SGP Vegrad Velenje; atletika 
— rudnik lignita Velenje. 

Končni vrstni red: 1. TGO 
Gorenje 790, 2. Rudnik lingita 
Velenje 710, 3. Rudarski šolski 
center Velenje 685, 4. Termo-
elektrarna Šoštanj 670, 5. SGP 
Vegrad Velenje 440, 6. Era Ve-
lenje 355, 7. Kleparstvo-vodo-
vod Šoštanj 270, 8. Komunalno 
obrtni center Velenje 230, 9. 
Tovarna ussnja Šoštanj 215, 10. 
Društvo telesnih invalidov Ve-
lenje 150. 

Smučišče v Saleku nared 
Večletna želja smučarjev, ki jih je iz leta v leto več v Vele-
nju, se je uresničila. Dobili so sodobno smučišče v Saleku. Lah-
ko rečemo, da je to prvo tako urejeno smučišče v Jugoslaviji . 
Saj ima raznoliko smučišče z vlečnico, primerno za vse smu-
čarje, ki bo v večernih urah tudi razsvetljeno. Ce bo zima mu-
hasta bodo v Velenju vseeno smučali, saj imajo v ta namen 
poseben top za proizvajanje »umetnega« snega. 

»Od prvega ogleda terena, 
meseca maja letos je bilo o-
pravljeno vel iko delo, saj so 
smučarskemu klubu Velenje, 
ki je investitor, priskočile na 
pomoč vse delovne organizaci-
je v Velenju, mimo tega pa je 
bilo opravljenih še preko 
15.000 prostovoljnih ur. To je 
bila vel ika solidarnostna akci-
ja, ki je ponovno dokazala, 
da se le s skupnim prizadeva-
njem vseh lahko dosežejo ci-
lji ki se poprej zdijo neures-
ničljivi«, je ob našem obisku 
smučišča povedal Srečko Go-
dec, predsednik SK Velenje in 
član gradbenega odbora ter 
nadaljeval: »Smučišče v Sale-

ku ima dve progi. Prva ob 
vlečnici je dolga 350 m in dru-
ga pa 400 m. Konfiguracija te-
rena je taka, da se bodo lahko 
varno smučali vsi od začetni-
kov, do zahtevnejših smučar-
jev. Vlečnica znamke DOPEL-
MAYR je dolga 35 m z višin-
sko razliko 62 m. Na vsej dol-
žini ima 59 enojnih sider, ki 
krožijo. Poganja jo e lektromo-
tor 26 KM, ima hitrost 2,2 m/s, 
in lahko prepelje v eni uri do 
720 smučarjev. 

Smučišče bo v večernih urah 
razsvetljeno, kar daje še po-
sebno vrednost temu objektu, 
saj se bodo lahko smučali do 
21. ure. Na petih 16 meterskih 

Turnir v malem nogometu 
V telovadnici RŠC Velenje 

bo 15. in 16. decembra turnir 
v malem nogometu, ki ga pri-
reja nogometna sekcija SSD 
Rudarskega šolskega centra 
Velenje v počastitev dneva 
republike. 

Sodelujejo lahko športna 
društva, mladinski aktivi, sin-
dikalne organizacije in drugi. 

Zmagovalec prejme pokal, 
ki ga poklanja S š D RSC Ve-
lenje. 

Pionirji-planinci republiški 
prvaki v orientaciji 

Mladinski odsek Planinskega 
društva Velenje je priredil na 
Paškem Kozjaku orientacijsko 
tekmovanje za mladince in 
pionirje planinskih društev 
spodnje Štajerske in Savinjske 
doline. Sodelovali sta tudi e-
kipi taborniškega odreda Pu-
sti grad iz Šoštanja. Deset e -
kip je najprej preizkusilo zna-
nje v teoretični orientaciji, na-
to so reševali teste iz prve po-
moči in varstva okolja. Sledil 
je pohod, kjer so morali v o-
mejenem času s pomočjo zem-
ljevida in kompasa najti dolo-
čeno število kontrolnih točk. 
Pri mladincih so bili najbolj-
ši planinci iz Tabora, ekipa 
OS Miha Pintar-Toledo pa je 
bila najboljša v pionirski kon-
kurenci. 

OSMRTNICA 

Sporočamo žalostno vest, da nas je nenadoma 

sredi dela zapustil dolgoletni sodelavec 

PETAR 
RODIČ 

Njegovi ženi, otrokom in ostalemu sorodstvu 

izrekamo iskreno sožalje 

Kolektiv SGP VEGllAD 
Velenje 

To tekmovanje je bilo za 
mlade velenjske p l an ince n a d -
vse uspešen trening p r ed slo-
venskim orientacijskim tek-
movanjem. 

Na republiškem orientacij-
skem tekmovanju, ki je bilo 
pri Ruški koči na Pohorju, je 
pionirska ekipa mladinskega 
odseka Planinskega društva o-
svojila naslov republiških pr-
vakov. Mladinska ekipa, se-
stavljena iz dijakov RSC, pa 
je osvojila odlično drugo me-
sto med svojimi vrstniki. 

To je že drugič zapored, da 
so naši najmlajši planinci o-
svojili najvišjo trofejo, lani so 
jo namreč priborili pionirji o -
snovne šole Anton Aškerc, pa 
tudi uspeh mladincev je izje-
men. 

Uspehi kažejo, da je delo 
v mladinskem odseku PD Ve-
lenje resno in načrtno. 

Andrej Kuzman 

• ZA VARSTVO 4- in 6-lct-
nega otroka iščemo zdravo u-
pokojenko. Stanovanje zago-
tovljeno in ogrevano. Marovt, 
Letuš 84/a, Šmartno ob Paki. 

DOM KULTURE VELE-
NJE in TKS obveščata, 
da bo prva abonmajska 
predstava 

BALET 
S KOMENTARJEM 

v četrtek, 13. 12. 1973 
ob 20. uri. 

stebrih je 21 reflektorjev, ki 
osvet l jujejo ves teren. 

Ob pomanjkanju snega ne 
bomo imeli težav. Sneg bomo 
lahko proizvajali s snežnim 
topom, znamke LINDE, ki lah-
ko pri temperaturi o stopinj 
dela sneg. Tak sneg je trikrat 
gostejši od navadnega in ima 
odlično drsnost. Skozi 180 raz-
delilnih šob bruha vodo, ki se 
v stiku z zmanjšano tempera-
turo spreminja v sneg. Top po-
ganja 15 kW elektromotor in 
lahko proizvaja od najmanj 6 
kubičnih metrov vode, 16 ku-
bičnih metrov snega, največ 
pa 9 kubičnih metrov vode, 
kar daje 25 kubičnih metrov 
snega v eni uri. Iz enega me-
sta lahko pokrije 600 kvadrat-
nih metrov površine 5 do 
10 cm debelo. 

Vrednost smučišča z v lečni-
co, z vodovodnimi in električ-
nimi instalacijami, snežnim to-
pom in dvema hišicama znaša 
1,317.000 din. Šestdeset odstotkov 

tega denarja so prispevale ve-
lenjske gospodarske organiza-
cije. Rudnik lignita je opravil 
vsa zemeljska dela in s prevo-
zi dobavil kable za elektriko, 
gradbeni material in montažo 
vlečnice. TGO je kupila vleč-
nico (280.000), Rudarski šolski 
center je uredil električne in-
stalacije, Gozdno gospodarstvo 
GLIN Nazarje in SGP Vegrad 
obe hišici. K ureditvi so še pri-
spevali svoj delež: Projektivni 
biro Velenje, Nivo Celje, To-
plovod Velenje, Komunalno-o-
brtni center Velenje, Kleparst-
vo-vodovod Šoštanj in Elektro 
Slovenj Gradec. 

Smučišče Salek bo upravlja-
lo Gozdno gospodarstvo GLIN 
obrat Šoštanj in SDK Velenje. 
Obratovalo bo od 9. do 21. ure. 

Cena uslug vlečnice bo: 1 
vožnja odrasli 2 din, študentje 
1 din, 30 voženj 50 din. Za čla-
ne sindikatov velenjske obči-
ne, šolska mladina bodo imela 
tudi sezonske karte, po ceni 
300 din in 200 dinarjev. Sole 
bodo imele še poseben 50 od-
stotni popust za organizirano 
smučanje v dopoldanskem ča-

,su.« 

ša leško šahovsko društvo je 
v počastitev dneva republike 
organiziralo ekipni brzopotez-
ni turnir. Tekmovanja v de-
lavskem klubu v Velenju se 
je udeležilo 11 ekip. 

Pokal so osvojili šahisti iz 
Celja, ki so zbrali 51,5 točke, 
pred Žalcem — 43,5 ter Vele-
njem 41,5 in Slovenj Gradcem 
— 41,5. 

Košarkaški turnir 
V počastitev praznika repu-

blike 29. novembra je bil v 
organizaciji novo ustanovlje-
nega košarkarskega kluba Ve-
lenje v telovadnici RŠC tur-
nir, ki so se ga udeležile štiri 
ekipe — dve domači ekipi, ko-
šarkarji Gorenja Vič-Ljublja-

na in Žalca. 
V f inalnem srečanju je mo-

štvo Žalca premagalo Vclenj-
čane in osvojilo pokal, ki ga 
je kot pokrovitelj tekmovanja 
podarilo Šolsko športno dru-
štvo Rudarskega šolskega cen-
tra Velenje. 

Velenjčani četrti 
Judoisti so končali letošnje 

prvenstvo v slovenski ligi. Ve-
lenjčani so se tokrat nekoliko 
slabše odrezali kot v pretekli 
sezoni, ko so osvojili drugo 
mesto in se potegovali za vstop 

v II. zvezno ligo. Izgubili so 
tri srečanja z Branikom, Olim-
pijo II. in Šiško. 

Vse ostale nasprotnike pa so 
prepričljivo premagali. 

V zadnjem kolu so zabeležili 

dvojno zmago v Murski Sobo-
ti. Domačine so premagali z 
rezultatom 4:1, judoiste Celja 
pa z rezultatom 5:1. Dvojno 
zmago za Velenje so dosegli: 
Petrovič, Tanjšek, Crešnar in 
Škripač; enkrat je zmagal Jev-
ševar; neodločeno pa sta se 
borila Apat in Meh. 

Z A I I V A L A 

Ob boleči izgubi dragega moža in očka 

JANEZA BRANCETA 
se iskreno z a h v a l j u j e m vsem, ki ste ga spreml ja l i na zadn j i poti, mu 
poklonil i vence in cvc t je ter izrekli sožalje. 

Posebno se z a h v a l j u j e m celotnemu kolektivu Gostinskega p o d j e t j a 
PAKA Velenje , še zlasti tovarišu d i r e k t o r j u Mit ju Lapu ter tovarišici 
Faniki Romiliovi. 

Žalujoča žena Slavica s hčerkico Ani to 



SINE, POKAŽI TI JANEZU 
Gost je so v hotel Paka p r iha ja l i na predpraznični ve-
čer dobre vol je . Nekater i so odšli v keglj išče, drugi pa 
so se zadržali v apera t ivu ali res tavraci j i . Bilo j e tudi 
n e k a j listih, ki so hoteli pr ičakat i dan republ ike ob 
glasbi in se veseliti pozno v noč. 

Zadnje slovo na pokopališču v P o d k r a j u 

Pred običajno uro, ko v 
hotelu odpre jo nočni bar, 
j e prišel tudi vodja strež-
be v baru. Njegovo nočno 
delo se j e pričelo brez tem-
nili sluten j. Kot mnogo no-
či naza j j c tudi tokra t Ja-
nez Branee natančno pre-
gledal omizja v baru. pri-
pravil pogr in jke , naredil to 
in ono, da l>i bili gost je za-
dovoljni . Smehl ja l se je in 
L dolgimi, vendar sprošče-
nimi koraki , hodil naokoli. 
Nasmejan, v l juden in u-
strežlj iv je bil vedno vod-
ja strežbe v ve len jskem 
hotelu Paka! Pravi jo , da je 
ta večer toplo in pozorno 
spre jemal goste in j ih po-
pel jal rlo miz v baru . Ni 
slutil, da so to njegovi zad-
nji gosti, ki jih to noč stre-
že. Kako hi se vedel, če bi 
slutil, da zadnj ič ustrežlj i-
vo pr inaša v nočni bar na-
polnjene kozarce in stekle-
nice izbranih p i jač? Nje-
govi roki sta bili vso noč 
mirnin, ustnice nasmejane , 
koraki pa dolgi in hitri . 

Glasba j e utihnila, gosti 
so polagoma odhajal i , v ba-
ru so ostali zamazani ko-
zarci, cigaretni ogorki, o-
kus po nočni s ladkost i . . . 
Vodja strežbe j e končal de-
lo in se zadovoljno vsedel 
za točilno mizo v hotelski 
restavraci j i . 

Tu v restavraci j i , za to-
čilno mizo, so sedeli še 
zadnj i gosti.' N a j p r e j t r i je 
f a n t j e iz Bosne, pa pevka 
Lola z nekim hotelskim go-
stom, garderober Kopina s 
svojim sinom Antonom, in 
Još, ki j e z n j i m a s k u p a j 
popival ter šc nekdo. 

I ra iu i j e že nI) treh po pol-
noči prenehal točili,« pripovedu-
j e ar t is lka in pevka Slnvica Ne-
dič-Lola. »Zaključeval j e večer-
ni izkupiček. Za ločilno mizo 
sem sedela z gostom, ki ua v ho-
telu dobro poznajo. Domu j e iz 
Nemčije, zda j pa dela v elekt rar -
ni, k j e r n e k a j pop rav l j a jo . Iz-
piti sva hotela še zadnj i kozar-
ček sekta , potem pa bi odšla. 

Na levi od na ju sta bila dva 
mladeniča, eden j e bil glasen in 
zbadl j iv . Z nj ima j e sedel še ne-
kdo in naš garderober . Ta se je 
tudi prisede! k nama in začel 
razgovor z gostom i / Nemčije . Ne 
vem k a j sta govorila, nisem ra-
zumela. Med tem j e začel vame 
siliti fant v uniformi. Bila je le-
pa, takšna kot jo nosijo piloti. 
Zahteval j e na j mu naročim ste-
klenico piva. Franci za šankom 
ni več točil, in tudi ne bi več 
postregel.« 

Mladenič v vojaškem ob-
lačilu j e pos ta ja l vedno 
bol j nadležen in zbadlj iv. 
Lolo je nesramno ogovar-
jal , jo žalil in j i očital, da 
sedi na dan državnega 
praznika s tu jcem, izzival 
jo tudi gosta, ki j e sedel 
zraven nje, vendar se mu 
je ta jn i j azno smehlja l , k e r 
ga ni razumel. 

Franci Sertloner, ki je 29. 
novembra delal za točilno 
mizo .je bil na jbo l j š i Jane-
zov p r i j a t e l j . Več let sta 
skupa j delala v hotelu Pa-
ka. Ko smo se po zločin-
skem d e j a n j u pogovarja l i z 
nj im, so mu drhte le roke, 
njegov glas pa je zastajal . 
T r a j a l o je, da je sprego-
voril. »Petnajs t minut po 
t r e t j i j e prišel v restavra-
cijo kolega Janez. Bil j c 
dobre vol je in nasmejan. 
Ni bil u t ru j en . Povprašal 
je, če j c k a j narobe. Od-
govoril sem, da uniformi-
rani nad legu je in žali Lolo 
ter gosta s kater im je se-

dela. Veste, Janez je bil 
vsakič preudaren . Znal j e 
neopazno ukrepat i , čeprav 
se je p r i p r a v l j a l pretep. 
Tudi tokra t se je mirno in 
dostojno odpravi l k nadlež-
nemu fantu, ki j e sin naše-
ga ga rde robe r j a . Vsem sku 
p a j je povedal, da smo že 
zaključi l i in ne točimo več 
pijač, l isti v vojaški uni-
formi j c nenadoma vzrojil . 
Janeza je prezi r l j ivo vpra-
šal, k a j neki j.e on tu in za-
čel siliti v njega. Obrazlo-
žil mu je, da so že zaprli 
in mora zaradi tega poskr-
beti za red. Prosil ga j e 
tudi n a j ne sili v Lolo in ne 
nadlega gosta.« 

»Zavjnla scm,< pravi bar-
ska plesalka Helena Kra l j , 
»in stekla do Adi ja v re-
cepcijo. Janez j e ležal na 
tleh v restavraci j i , nemo-
čen. Nastal j e splošen di-
renda j zato sem Adi ju za-
klicala n a j pokliče milico 
in ambulanto. Za menoj j e 
jjritekel še Franci . Ko sem 
se vrni la v res tavraci jo me 
je fant v uniformi porinil 
na Janeza, ki j e hropeč le-, 
žal na tleh. Zavpil je, da 
mora jo zda j pre tepst i še 
Nemca, mene pa nadr l za-
k a j se jokam in vprašal 
ali sem n jegova žena.« 

Janez Brance 

Franci Sertloner: »Oni v 
vojaški obleki j e nakazal , 
da hoče sprožiti pretep. 
Skočil sem izza šanka, ko 
se je Janez že zgrudil. O-
nemeli smo. Gost, ki jc se-
del z Lolo je nezavestnemu 
Janezu nudil pomoč usta na 
usta. Nič ni pomagalo. Ved-
no bolj j e hropel in bledel. 
Strašno, ne morem govoriti, 
mojemu na jbo l j šemu pr i j a -
telju nisem mogel poma-
gati . . . 

^V recepcijo j e nenadoma vsa 
iz sebe pr i tekla Helena, zatem 
pa še Franci,« p r ipovedu je recep-
tor Adi .Drame. Pokliči policijo 
in zdravnika . Janeza tepe jo , j e 
vpila. Tako j sem poklical na po-
s ta jo milice in v zdravtsveni 
dom. Bili smo vznemir jen i , ne-
močni, ' napet i , nes t rpni . . . Na 
lleh j e ležal nezavesten naš so-
delavec, potreben pomoči, te pa 
ni bilo. Dežurn i miličnik j e po-
jasni l , da j e sam na pos ta j i in 
svetoval na j poiščemo miličnika, 
ki j c odšel domov in se na jb rž 
šc ni slekcl. V zdravstveni dom 
som sporočil k a j sc doga ja v ho-
telu. Nobenega ni bilo. Ne milič-
nika, niti rc.šilca z zdravnikom. 
Znova som zavrtel telefon in /ali-
le val rc.šilca in zdravnika . Čudi 
me, da jc bilo vse bol j pomemb-
no. Kdo j c ponesrečenec, k a j se 
j c zgodilo; vse to j e spraševala 
dežurna sestra. Scle potem jo po-
vedala, da je že uredi la . Pomoči 
pa vendar le ni bilo.« 

Franci se. j c dvakra t odpel ja l 
v n e k a j sto metrov oddal jeni 
zdravstveni dom. >Ko sem drugič 
prišel po pomoč, so mi razložili, 

da jo rešilec že odšel. Vrnil sem 
se v hotel , rešilca pa še ni bilo. 
Napotil sem se še t re t j i č po po-
moč. Takra t pa j e pr ipe l j a l re-
šilni, vendur brez zdravniku.« 

Janeza so spravil i na no-
sila iu ga odnesli v rešilni 
avtomobil. Faut v letalski 
uniformi, z razpeto voja-
ško bluzo, se j e bahavo po-
nudil, da bo ponesrečenca 
sam odnesel v avtomobil. 
Odrinil i so ga in niso do-
volili te predrznost i . 

»Med po t jo j e Janez iz-
dihnil. N e k j e pr i kamno-
lomu. Pred tem smo mu 
namestil i kisik. Jaz sem 
med prevozom v cel jsko 
bolnišnico drža la dvignjeno 
glavo, l le leua j e sedela pr i 
sredini telesa, Frauci pa 
zraven šoferja ,« pripove-
d u j e Lola. 

Na velenjski postaj i milice smo 
dobili podatke. Skope, vendar de j -
stva. ANTONA KOPINA, rojene-
ga 12. i . 1952 v Labinu, stalno 
s tanujočega v Velenju, Rudarska 
2, gojenca akademi j e v Puli in 
JOŽETA GOUSEKA, gradbenega 
tehnika zaposlenega v Vegradu, 
ro j . 11. 2. 1952, s talno s tanujoče-
gn v Velenju, Jenkova 6, so or-
gani j avne varnosti pr idržal i za-
radi u temel jenega suma, da sta 
storila kaznivo d e j a n j e uboja s 
tem ko sta 29. novembra n e k a j 
po t r e t j i uri z j u t r a j v hotelu Pa-
ka Velenje vzela ž iv l j en j e Janezu 
Brancetu (21 let) na ta način, du 
sta ga s pestmi in brcan jem nog 
ter u d a r j a n j e m po glavi, prsnem 
košu iu t rebuhu spravi la do sta-
nju, da j e za poškodbami umrl. 
Kot smo izvedeli, j e soduo-medi-
cinska preiskava pokazala, da je 
bil udarec z roko od s t rani v vra t 
smrten. 

V P o d k r a j u so položili v 
grob t ruplo Janeza Bran-
ceta. K zadn jemu počitku 
so ga pospremili sorodniki, 
člani kolekt iva gostinske-
ga j jod je t j a Paka , mnogi 
mladi p r i j a t e l j i in .številni 
znanci. Boleče so od jekni le 

Spremenjene 
uradne ure 

Na Skupščini občine 
Velenje so nekoliko 
spremenili delovni čas 
delavcev upravnih orga-
nov skupščine. Medtem 
ko so do zda j delali ob 
sredah od 6. do 17. ure 
z enournim presledkom 
ob 12. uri, pa bodo od-
slej delali nepretrgoma 
od 6. do 16. ure. 

Glede na to, da je de-
lo oddelka za gospodar-
stvo v glavnem teren-
sko, so pri tem oddel-
ku nekoliko skrajšal i u-
radne ure za stranke. 
Tako po novem spreje-
ma oddelek s t ranke ob 
ponedeljkih in petkih le 
od 6. do 10. ure, ob sre-
dah pa od 6. do 16. ure, 
podobno kot drugi od-
delki. 

K S i M I R V H I I 
• Neža KOTNIK, soc. 

podpiranka iz Be l ih vod 
št. 58, stara 74 let 

• Elizabeta VAJDL, pre-
uži tkarica iz B e l i h vod št. 
63, stara 74 let 

• Marija Z v i P E L J , de-
lavka iz Raven št. 85, stara 
25 l e t 

• Jože JURKOVNIK, 
k l jučavničar iz R a v e n št . 
22, star 19 let 

• Katarina HUDOUR-
NIK, gospodinja iz Topol -
š ice št. 2,' stara 54 le t 

• Kari ROGLSEK, upo-
k o j e n e c iz Z a v o d e n j št. 25, 
star 70 let 

besede ob odpr t i gomili, ki 
jih j e v slovo povedal di-
rektor Lap: »29. november 
1973 bo zapisan v naših sr-
cih kot dan, ko smo izgu-
bili nadvse zvestega sode-
lavca — tebe, dragi Janez. 
Težko nam je, da si izgubil 
svoje mlado ž iv l j en je na 
delovnem mestu, ki si ga 
nadvse l jubi l . Prišli te bo-
mo obiskat na tvo j grob z 
obl jubo, da se bomo vsi 
sku j j a j borili, da ublažimo 
tvojo smrt pr i tvojih n a j -
draž j ih , pr i starših, ki so 
te imeli tako radi, pri ženi 
Slavici, in hčerkici Anitki, 
ki sta izgubili dragega mo-
ža in ateka.« 

Pr ipoved VERE KONEC, 
čisti 1 ke, s katero smo se 
pogovar ja l i po tein, ko smo 
menili, da smo zapis o 
gnusnem uboju že zak l ju -

čili, pa j e pojasni la nove 
podrobnosti . 

»Čistila sem tla v resta-
vraci j i . Goste, ki so še se-
deli za točilno mizo, sem 
t r ik ra t opomnila n a j odide-
jo. Ta mladi Kopina j e bil 
zelo nadležen. Silil jc v Lo-
lo, nekega tu j ega gosta pa 
je s cevjo sesalnika za p rah 
žokal po nogi in vpil, da je 
tu jce potrebno pobiti. Ja-
nez je prišel in se potegnil 
za gosta t e r rekel n a j da 
mir. Vse s k u p a j j e opozo-
ril, da so hotel že zaprli . 
Kopinov poba, ki j e bil v 
vojaški obleki, se je začel 
r a z b u r j a t i in je Janeza po-
tisnil ob točilno mizo ter ga 
n a j p r e j s pes t jo udar i l v 
želodec. Zastokal je in se 
sesedel. Vendar ga j e tisti 
v uniformi dvignil za lase, 
šop las izpulil, ter ga še 
enkra t udari l za vrat . Ta-

k o j je pri tepežu pomagal 
tudi Još (Jože Goršck op. 
j>.). Držal ga je za ramo, 
suval in tolkel. Ko pa je 
Janez obležal, so ga naš 
garderober , n jegov sin, Još 
in neki Piotnan brcal i po te-
lesu. Mladi Kopina je Ja-
neza polil z vodo in vpil 
n a j ga pustimo ležati, sa j 
j e p i j an kot klada. Malo 
j ioprej sem čistila moško 
stranišče in je prišel Kopi-
nov fant te r brcnil v držalo 
metle. Ves čas, odkar j c bil 
v hotelu, se j e nesramno 
vedel.« 

Never j e tno je, da garde-
rober Kopina ni zadržal 
svojega sina od podivjano-
sti in ga odtegnil od uboja 
za ka terega j e osumljen. 
Očividci so celo povedali, 
da ga j e vzpodbuja l »sine, 
pokaži ti Janezu«. 

L.N. 

meda ZA DOLGO ZIMO 

/ j.. J | \ I \ /> J | . s 

n i \ \v*M!ai\V \V A 
iff 
/"H*• 

l i r 
/v/ I t i i 

ffl'1 K: 

Če še vedno niste kupili 
blaga za Zimski plašč ali 
kostim, vam svetujem, da 
to č imprej storite. Svetu-
jem pa vam še neka j : ku-
pite ga nekoliko več. 

Potem pa iz njega nare-
dile jopič, krilo in hlače. 
Tako boste namreč prido-
bili kar dva kostima. En-
kra t boste jopič oblekli kri-
lu, kostim primerno dopol-
nili in oblečeni boste za 
boljšo priložnost. Če pa bo-
ste jopič nosili k hlačam, 
boste dosegli bol j športen 
videz. 

Pa še ena prednost je v 
taki kombinaciji . Tudi osta-
le dele garderobe boste la-
že dopolnili k enemu o-
snovnemu barvnemu tonu 
in vzorcu. 

Staša Gorenšek 
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